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ACTA PLE NÚM. 6/14 

 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L’AJUNTAMENT EL DIA 29 DE MAIG 2014 
 

 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 29 DE MAIG 2014 
 
 
A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les dinou hores del dia 29 de 
maig de dos mil catorze, es reuneixen a la sala de sessions d’aquest 
Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes legalment 
establerts, els membres integrants de l’Ajuntament Ple que a continuació es 
relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la Presidència del 
senyor Alcalde, i assistits per mi, la Secretària General. 
 
 

ASSISTENTS 
 
 
Alcalde Sr. Antonio Balmón Arévalo  
 
 
Primer Tinent d’Alcalde Sr. Antonio Martínez Flor 
 
Tinents/es d’Alcalde Sra. Emilia Briones Matamales 
 Sr. Sergio Fernández Mesa 
 Sra. Rocio García Pérez 
 Sr. Manuel Ceballos Morillo 
 Sra. Montserrat Pérez Lancho 
 
Regidors/es Sr. Victor Manuel Alcañiz Losa 
 Sra. Mònica Badia i Cortada 
 Sra. Anna Caminals Lecha 
 Sr. Manuel Jesús Casado Ruiz 
 Sra. Elisa Corral Lozano 
 Sra. Ana Pilar Fernández Masía 
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 Sr. Arnau Funes Romero 
 Sr. Jordi García Guitart 
 Sr. Luis García Ruiz 
 Sr. Sergio Gómez Márquez 
 Sra. Nelia Martínez Gallardo 
 Sra. Aurora Mendo Sánchez 
 Sra. Elisabeth Morales Sánchez 
 Sr. Maximiliano Palacios Palacios 
 Sr. José Manuel Parrado Cascajosa 
 Sra. Maria Isabel Pérez Espinosa 
 Sra. Joana Piñero Romera 
 Sr. Jordi Rosell i Segura 
 
 
Secretària General Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
Interventor Sr. Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
 
Per l’Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a despatxar els 
assumptes que figuren a l’ordre del dia i que són els següents: 
 
 
 

I 
 

PART RESOLUTIVA 
 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
Punt primer.- Aprovació de l’acta núm. 5/14, corresponent a la sessió 
ordinària del dia 28 d’abril d’enguany. 

 

L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores junt amb la 
convocatòria d’aquesta sessió. 
 
VOTACIÓ         UNANIMITAT 
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Punt segon.- Donar compte del decret de l’Alcaldia que a continuació es 
relaciona. 

Donar compte decrets 

Per la Secretària de la Corporació i a efectes del seu coneixement, es dóna 
lectura del Decret dictat per l’Alcaldia, el text literal del qual és el següent: 
 
2.1. Decret núm. 2496/14 de data 28 d’abril. 
 
... 
 
Mitjançant Decret núm. 11/2013 de 9 de gener, posteriorment modificat pel Decret 
5857/13 de 4 de setembre, aquesta Alcaldia va deixar constància de la composició del 
primer Consell de Ciutat de Cornellà de Llobregat, configurat d’acord amb les 
previsions contingudes a l’article 104 del Reglament Orgànic Municipal (ROM). 
 
Vistos els escrit trames per la Federació d’Associació de Mares i Pares d’Alumnes de 
Cornellà de Llobregat, pels quals comuniquen a aquest Ajuntament la modificació del 
seu representant en el Consell de Ciutat de Cornellà de Llobregat. 
 
Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que legalment té conferides, 
 

HA RESOLT 
 
Primer.- Deixar constància del canvi de representant en el Consell de Ciutat de 
Cornellà de Llobregat efectuat per la Federació d’Associació de Mares i Pares 
d’Alumnes de Cornellà de Llobregat, que amb efectes de la seva comunicació a aquest 
Ajuntament passa a estar representat en el referit Consell per la persona següent: 
 
Representant: Sr. Luis López Muñoz 
 
Segon.- Comunicar aquest nomenament a la persona i Institucions afectades, als 
efectes escaients. 
 
Tercer.- Donar compte al Ple de l'Ajuntament d'aquesta resolució en la primera sessió 
extraordinària que es convoqui, en compliment del que es disposa a l’article 22 del 
ROM, en concordança amb l'article 38, del Reglament d'Organització, Funcionament i 
Règim Jurídic de les Entitats Locals. 
 

... 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
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Senyor Antonio Balmón Arévalo, Alcalde 
 
El punt dos és donar compte d’un Decret d’Alcaldia d’un canvi del 
representant de la Federació d’Associació de Mares i Pares d’Alumnes de 
Cornellà en el Consell de Ciutat. 
 
 
VOTACIÓ 
 
Els reunits manifesten unànimement quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 
Punt tercer.- Ratificar el decret de l’Alcaldia que a continuació es relaciona. 

Ratificar decrets 

Per la Secretària de la Corporació i a efectes de la seva ratificació, es dóna 
lectura del Decret dictat per l’Alcaldia, el text literal del qual és el següent: 
 
3.1. Decret núm. 2497/14 de data 28 d’abril. 
 
... 
 
Mitjançant Decret número 7672/2011, de 3 de novembre, posteriorment modificat 
per Decrets 2549/2012, de 27 d’abril, 3452/2012, de 5 de juny, 2785/13 de 14 de 
maig i 5872/13 de setembre, i com a conseqüència de la nova organització derivada 
de la Corporació sorgida de les Eleccions Municipals que varen tenir lloc el dia 22 de 
maig anterior, aquesta Alcaldia va designar els membres integrants del Ple del 
Consell Municipal de l’Esport de Cornellà de Llobregat. 
 
Atès que mitjançant escrit del representant de l’Associació Esportiva Sandor Cornellà, 
de data 1 d’Abril de 2014, acompanyat d’informe del Director d’Esports d’aquest 
Ajuntament, es sol·licita la modificació de la composició del Ple de l’esmentat Consell, 
amb la substitució dels seus representants, titular i suplent. 
 
Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que legalment té conferides, 
 

HA RESOLT 
 
Primer.- Modificar el Decret de l’Alcaldia número 7672/2011, de 3 de novembre, 
relatiu al nomenament dels membres del Ple del Consell Municipal de l’Esport de 
Cornellà de Llobregat, en el sentit següent: 
 
• Deixar sense efecte el nomenament dels representants, titular i suplent, de 

l’entitat Associació Esportiva Sandor Cornellà, en el Ple d’aquest Consell. 
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• Nomenar en representació de la citada Entitat en el Ple d’aquest Consell, com a 
Vocals, titular i suplent, a les persones següents: 

 
- Titular: Senyora Mª Pilar Millà Soria 
- Suplent: Senyor Rubén Rodríguez Alcalde 

 
Segon.- Comunicar aquest Decret al President, Vicepresident i Secretari del Consell 
Municipal de l’Esport de Cornellà de Llobregat, així com a les persones afectades, als 
efectes legals oportuns. 
 
Tercer.- Donar compte al Ple de l’Ajuntament d’aquesta resolució, en la pròxima 
sessió que es convoqui, per a la seva ratificació. 
 

... 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
 
Senyor Antonio Balmón Arévalo, Alcalde 
 
Aquest punt és ratificar el Decret que fa referència al canvi de representant de 
l’entitat Associació Esportiva Sandor-Cornellà, en el Ple del Consell Municipal 
de l’Esport. 
 
VOTACIÓ 
 
Els reunits manifesten unànimement ratificar el decret. 
 
 
 
PROPOSTA DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’ECONOMIA I INTERIOR 
 
Punt quart.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits núm. 16/2014 per 
crèdit extraordinari i suplement de crèdit amb càrrec a Romanent de 
Tresoreria i baixes per anul·lació de crèdits. 

Aprovar l’expedient de 
Modificació de crèdits 
Núm. 16/2014. 

DICTAMEN 
 
... 
 
Vista la memòria justificativa presentada pel Gabinet Institucional de l’Alcaldia 
sol·licitant modificació de crèdit per suplement amb càrrec al romanent de tresoreria, 
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motivada per l’arrendament d’un vehicle oficial per als trasllats de l’alcalde en 
representació del municipi, per import de 6.000 euros. 
 
Vista la petició de modificació de crèdits del Departament de Programes d’Alcaldia 
per crèdit extraordinari amb càrrec a baixes per anul·lació de despeses, per procedir a 
l’adquisició d’equips electrònics pel desenvolupament de les sessions del plenari del 
Consell Ciutat i altres projectes i programes, per import de 4.000 euros. 
 
Vista la proposta de modificació de crèdits del Departament de Manteniment i Serveis 
per suplement de crèdit finançat amb càrrec a baixes per anul·lació de despeses, 
motivada per la necessitat d’incrementar els crèdits pressupostaris de diverses 
partides per atendre les obligacions previstes, per un import de 75.000 euros. 
 
Vista la sol·licitud de modificació de crèdits del Departament d’Acció Social per 
suplement de crèdit amb càrrec a romanent de tresoreria, amb motiu de l’augment 
del número d’ajuts atorgats per al pagament de plusvàlues, per un import de 200.000 
euros. 
 
Vistes les peticions de modificació de crèdits per crèdit extraordinari i suplement de 
crèdit amb càrrec al Romanent de Tresoreria del Departament de Política Territorial, 
per fer front a les despeses del servei de missatgeria, i a la tramitació econòmica de la 
liquidació del contracte de les obres del projecte d’integració del ferrocarril al polígon 
Millars-Quitllet-Almeda, dintre del Conveni de col·laboració entre el Ministeri de 
Foment, l’Ajuntament i RENFE, per un import total de 13.121,67 euros. 
 
Vistes les propostes de modificació de crèdits per crèdit extraordinari i suplement de 
crèdit amb càrrec al romanent de tresoreria i baixes per anul·lació de despeses del 
Departament de Cultura, motivades per la necessitat de fer front a un seguit 
d’accions socioculturals extraordinàries a la tardor, i per l’adquisició d’equips tècnics 
per al funcionament de l’Auditori de Sant Ildefons, per import de 140.002,24 euros. 
 
Vista la sol·licitud de modificació de crèdits per crèdit extraordinari amb càrrec a 
baixes per anul·lació de despeses dels Departaments de Polítiques de Família i 
Joventut, per a la creació de noves partides pressupostaries destinades a fer front a 
les despeses del nou programa “Educar per créixer”, per import de 113.150 euros. 
 
Vista la proposta de modificació de crèdits per suplement de crèdit amb càrrec a 
romanent de tresoreria del Departament de Patrimoni Cultural, amb motiu de 
l’organització d’activitats dirigides a públic familiar durant el cap de setmana a les 
biblioteques municipals, per un import de 3.500 euros. 
 
Vista la memòria justificativa de la modificació de crèdit per suplement amb càrrec a 
romanent de tresoreria presentada pel Departament de Gestió Tributària, motivada 
per l’increment de les despeses derivades de la publicació d’edictes als butlletins 
oficials, per import de 2.500 euros. 
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Vistes les peticions de modificació de crèdits per suplement amb càrrec al romanent 
de tresoreria del Departament de Patrimoni, motivades per fer front a les despeses 
derivades de la prorroga del contracte d’arrendament del local del C/Gandesa, 6; la 
tramitació de la renovació del registre de les Marques “TV Cornellà” i “Cornellà TV”; 
per un import total de 1.114 euros. 
 
Vistes les sol·licituds de modificació de crèdits per crèdit extraordinari amb càrrec a 
baixes per anul·lació de despeses del Departament de Joventut, motivades per fer 
front a les despeses del mes de desembre del contracte de prestació del servei dels 
Punts d’Informació i Dinamització als Centres D’ensenyament Secundari; i per a la 
creació de noves partides pressupostaries destinades a fer front a les despeses del 
nou programa “Educar per créixer”, per un import total de 22.095,64 euros. 
 
Atès el que disposa l’article 177 del Real Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel 
que s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, i els articles 35, 
36 i 37 del RD 500/1990, de 20 d’abril. 
 
Atès el que estableix l’article 14 de les Bases d’Execució del Pressupost per a l’any 
2014. 
 
Atès l’informe favorable de la Intervenció Municipal. 
 
El Ponent de l’Àrea d’Economia i Interior, de conformitat amb el que estableix l’article 
16.1.a) de les Bases d’Execució del Pressupost per a l’any 2014, i vist el dictamen 
favorable de l’esmentada Comissió, proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels 
següents 
 

ACORDS 
 
Primer.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits número 16/2014 per crèdit 
extraordinari i suplement de crèdit finançat amb càrrec a romanent de tresoreria i 
baixes per anul·lació de despeses que es proposa, segons el següent detall i resum per 
capítols: 
 
MODIFICACIONS PER SUPLEMENT DE CRÈDIT AMB CÀRREC A BAIXES PER ANUL.LACIÓ DE DESPESES 
 
ESTAT DE DESPESES 
 
 Consignació Consignació 
Partida Descripció Actual Altes Baixes Final  
 
0002.922A2.2269900 TREBALLS EXTERNS/PROGRAMES D'ALCALDIA 4.250,00 0,00 3.000,00 1.250,00 
0002.922A2.2269901 NOUS PROGRAMES DE CIUTAT/PROGRAMES ALCALDIA 2.400,00 0,00 1.000,00 1.400,00 
0002.922A2.6230009 MATERIAL INVENTARIABLE/PROGRAMES ALCALDIA 0,00 4.000,00 0,00 4.000,00 
0112.171D0.2279900 C.P.S./CONS. JARDINS I ZONES VERDES 2.005.443,00 0,00 75.000,00 1.930.443,00 
0112.321B0.2219900 SUBM. MATERIAL ESCOLES 4.410,00 3.000,00 0,00 7.410,00 
0112.342C0.2130000 CONS. I REP. INSTAL.LACIONS ESPORTIVES 75.000,00 25.000,00 0,00 100.000,00 
0112.342C0.2219900 SUBM. MATERIAL INSTAL.LACIONS ESPORTIVES 14.700,00 6.000,00 0,00 20.700,00 
0112.454A1.2219900 SUBM. MATERIAL VIES PUBLIQUES 128.289,00 6.000,00 0,00 134.289,00 
0112.933B0.2130000 REP. CALEFACCIO I AIRE CONDICIONAT 125.713,97 35.000,00 0,00 160.713,97 
0661.323K0.2230001 TRANSPORTS/PLA DE L'ENTORN 600,00 0,00 450,00 150,00 
0661.323K0.2260900 ACTIVITATS PLA DE L'ENTORN/CULTURA 20.000,00 0,00 17.500,00 2.500,00 
0661.335C0.6230009 MATERIAL INVENTARIABLE/SALA ACTES ST.ILDEFONS 0,00 130.002,24 0,00 130.002,24 
0661.335C0.6250002 MOBILIARI/SALA ACTES SANT ILDEFONS (INC.13) 130.002,24 0,00 130.002,24 0,00 
0665.323J0.2269901 ACTIVITATS/EDUCAR PER CRÈIXER/POL. FAMILIA 0,00 113.150,00 0,00 113.150,00 
0665.323K0.2230000 TRANSPORTS/PLA DE L'ENTORN/FAMILIA 3.152,00 0,00 2.900,00 252,00 
0665.323K0.2260202 DIFUSIO PLA DE L'ENTORN 2.675,00 0,00 2.500,00 175,00 
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0665.323K0.2269902 VARIS/PLA DE L'ENTORN 62.059,00 0,00 56.000,00 6.059,00 
0665.323K0.2279900 TREBALLS TECNICS/PLA DE L'ENTORN 1.000,00 0,00 900,00 100,00 
0665.323K0.2279901 TEBALLS TECNICS-ENTORN-ACTIV. CULTURALS 1.704,00 0,00 1.600,00 104,00 
0665.323K0.2279902 PRESTACIO SERVEIS/PLA DE L'ENTORN 1.427,00 0,00 1.300,00 127,00 
0665.323K0.4800000 SUBVENCIONS PLA DE L'ENTORN 32.754,00 0,00 30.000,00 2.754,00 
0881.323J0.2269901 ACTIVITATS/EDUCAR PER CRÈIXER/JOVENTUT 0,00 12.218,00 0,00 12.218,00 
0881.323J0.2279900 PRESTACIO SERVEIS/EDUCAR PER CREIXER/JOVENTUT 0,00 8.382,00 0,00 8.382,00 
0881.323K0.2269902 ACTIVITATS PLA DE L'ENTORN/JOVENTUT 22.540,00 0,00 20.600,00 1.940,00 
0881.339G0.2279900 C.P.S./PUNTS INFORMACIÓ 0,00 1.495,64 0,00 1.495,64 
0881.339J0.2279900 C.P.S./PUNTS VOLUNTARIS 32.860,64 0,00 1.495,64 31.365,00 
 
 TOTAL DESPESES  344.247,88 344.247,88 

 
 
MODIFICACIONS PER CREDIT EXTRAORDINARI I SUPLEMENT DE CRÈDIT AMB CÀRREC AL ROMANENT DE TRESORERIA 
 
ESTAT DE DESPESES 
 
 Consignació Consignació 
Partida Descripció Actual Altes Baixes Final  
 
0001.922B0.2040000 LLOGUER DE VEHICLES 7.895,00 6.000,00 0,00 13.895,00 
0332.231P5.4800000 AJUTS /ADULTS 451.445,00 200.000,00 0,00 651.445,00 
0551.150A0.2229900 SERVEI MISSATGERIA/ACCIO TERRITORIAL 1.960,00 13.000,00 0,00 14.960,00 
0551.150A1.7200000 MINISTERI FOMENT/FERROCARRIL MILLARS 0,00 121,67 0,00 121,67 
0661.335C0.2260900 TEATRE (A) 36.895,00 10.000,00 0,00 46.895,00 
0662.332I0.2269905 ACTIVITATS/XBC 26.430,00 3.500,00 0,00 29.930,00 
0777.932A1.2260300 ANUNCIS OFICIALS/GESTIO TRIBUTARIA 10.500,00 2.500,00 0,00 13.000,00 
0781.330A1.2260400 REGISTRE DE PATENTS I MARQUES/PATRIMONI 731,00 756,00 0,00 1.487,00 
0781.925G0.2020000 ARRENDAMENTS EDIFICIS POL. INTEGRACIO/PATRIMONI 1.574,00 358,00 0,00 1.932,00 
 
 TOTAL DESPESES  236.235,67 0,00 

 
 
 
ESTAT D'INGRESSOS 
 
 Revisió Previsió 
Concepte Descripció Actual Altes Baixes Final  
 
0770.87000 ROMANENT TRESORERIA DESPESES GENERALS 11.362.611,44 236.235,67 0,00 11.598.847,11 
 
 TOTAL INGRESSOS  236.235,67 0,00 

 
 
 
RESUM PER CAPÍTOLS 
 

ESTAT DE DESPESES 
 Altes Baixes 
 
Cap. II.- Desp. corrents béns i serveis .................  246.359,64 184.245,64 
Cap. IV.- Transferències corrents ........................  200.000,00 30.000,00 
Cap. VI.- Inversions reals ....................................  134.002,24 130.002,24 
Cap. VII.- Transferències de capital ......................  121,67 0,00 
 

 TOTAL 580.483,55 344.247,88 
 
 
ESTAT D’INGRESSOS 
 Altes Baixes 
 
Cap. VIII.- Actius Financers ...................................  236.235,67 0,00 
 
 TOTAL 236.235,67 0,00 
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Segon.- Exposar al públic el pressent acord en els termes establerts en l’article 169 del 
Real Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el text refós de la Llei 
Reguladora de les Hisendes Locals. 
 
Tercer.- El present acord s’entendrà definitiu si en el termini d’exposició pública no hi 
ha reclamació contra el mateix. 
 

... 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
 
Senyor Sergio Fernández Mesa, President-Delegat de la Comissió 
Informativa d’Economia i Interior 
 
És un expedient de modificació de crèdit on hi han 344.247,88 euros de 
suplement de crèdit amb càrrec a baixes per anul·lació de despeses, és a dir, 
altes i baixes. I també hi ha amb càrrec al Romanent de Tresoreria 236.235,67 
euros. 
 
La partida principal d’aquesta modificació de crèdit al Romanent de Tresoreria 
és la d’ajuts a adults que s’incrementa 200.000 euros. Això ho vam parlar en 
aquest Ple fa tres o quatre mesos i ve amb referència a tot el tema de les 
plusvàlues de les dacions en pagament.  
 
Vam explicar aquí que totes aquelles plusvàlues que derivessin de dacions en 
pagament però que no estiguessin reconegudes com a tal per les entitats 
bancàries i per la Llei, nosaltres ajudaríem a tota aquella gent que ja havia 
tingut força problemes per quedar-se sense pis i per fer aquesta dació en 
pagament, perquè, a sobre, l’Ajuntament fos no un problema i no acabés 
pagant la plusvàlua en aquests casos. 
 
Vam comentar també que això es començaria a fer amb efectes des de juny-
setembre del 2011. Ara mateix hi ha 222.000 euros aproximadament. En 
quant a quantitat de persones que han demanat aquest ajut s’han pagat 
aproximadament 54.000 euros amb les partides de Serveis Socials que estan 
en Ajuts/Adults. I el que fem, tal i com vam quedar aquí, tal i com hem parlat 
a la Comissió Informativa, és posar aquests 200.000 euros per fer front a 
aquests ajuts. 
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De fet això és neutre, perquè el que fem és que ens ho paguem nosaltres -per 
dir-ho d’alguna manera-. Es posa a les partides d’Acció Social i Acció Social el 
que fa –diguéssim- és que ho ingressa a Tresoreria per a que quedi 
absolutament neutre. 
 
És a dir, nosaltres no cobrarem res i el que és més important en aquest cas és 
que no costa diners a l’Ajuntament. I sobretot el més important és que 
aquestes persones que ja han vist la seva vida una mica més difícil del que ja 
era, aquesta plusvàlua no l’hauran de pagar. També quedarà absolutament 
neutre per a ells perquè -com dic- força problemes han tingut perquè han 
hagut de deixar la seva vivenda, com per, a sobre, que hagin de pagar la 
plusvàlua. 
 
Les altres partides són realment molt petites, són els 36.000 euros en temes 
de serveis de missatgeria, més activitat de teatre, el tema d’anuncis oficials, 
però la més important és la que he comentat. 
 
 
Senyor Arnau Funes Romero, Regidor del Grup Municipal d’ICV-EUiA-E 
 
Habitualment no intervenim en els temes de modificacions de crèdit però, 
com ja vam dir en la Comissió Informativa que ja vam poder analitzar aquesta 
modificació amb detall, creiem que pel tipus de modificació que és i per 
l’import i el destí final d’aquesta modificació, val la pena, com a mínim, que 
fem una ressenya de que és un tema que hem parlat en aquest Ple. 
 
És un tema que hem acordat en aquest Ple poder ajudar a la gent que perd 
l’habitatge, per tant, votem a favor. Habitualment perquè creiem que és un 
tema de gestió bo però en aquest cas volem incidir que votem a favor perquè 
signifiquen 200.000 euros per poder ajudar a les famílies, que són 200.000 
euros que deixa d’ingressar l’Ajuntament, en qualsevol cas són 200.000 euros 
que posa l’Ajuntament. Per tant és una ajuda. 
 
La formula de Tresoreria al final és el de menys però l’equació són els 200.000 
euros que no destinem a d’altres coses i ho destinem a ajudar a les famílies 
que han perdut el seu habitatge o han hagut d’abandonar el seu habitatge, 
que han hagut d’arribar a fer una dació en pagament. I per tant creiem que és 
bo ressenyar-ho i és bo que, després dels acords i de mocions i d’arribar a 
debatre aquest tema, al final això té uns noms i cognoms concrets. Més allà 
de la quantitat, són la llista de persones i de famílies a les quals els hi arriba 
l’ajut. Per tant, crec que val la pena que, com a mínim, fem constància i 
donem un vot de confiança perquè creiem que és important fer-ho. 
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I malauradament creiem que, això si que és una mala notícia, s’haurà de 
tornar a fer probablement més vegades perquè la situació, tot i aquestes 
suposades millores, per moltes famílies encara no ha arribat la millora de la 
situació econòmica. I com molt bé ens explicàvem ahir diferents estudis, cada 
cop a més famílies els hi costa arribar a final de mes i poder pagar els seus 
rebuts. Per tant, com a Ajuntament, hem d’estar preparats i preparades per 
poder fer front a aquestes situacions que arribaran i, per tant, ajudar a les 
famílies com puguem. Si és així és així. 
 
 
 
Senyor Maximiliano Palacios Palacios, Portaveu del Grup Municipal del PP  
 
Encara que nosaltres normalment som contraris a les contínues modificacions 
de crèdit que es fan, entenem en aquest cas que hi ha una partida –com ha 
explicat el Tinent d’Alcalde- que va destinada a polítiques socials i per això, en 
principi, ens abstindrem. Però és més, si votéssim en contra també estic segur 
que es mal interpretaria el nostre vot i s’utilitzaria, perquè la modificació de 
crèdit no és només la partida social sinó que hi ha altres moltes. 
 
En aquesta partida social de 200.000 euros pels ajuts per pagar les plusvàlues 
hi ha una qüestió important, en el redactat de l’Ordenança Fiscal número 4, 
en l’article 3, que és on parla del subjecte passiu diu exactament que: “en les 
transmissions realitzades pels deutors compresos en l’àmbit d’aplicació de 
l’article 2 del Reial Decret Llei 6/2012 de 9 de març, de mesures urgents de 
protecció de deutors hipotecaris sense recursos, amb ocasió de la dació en 
pagament de la seva vivenda prevista en l’apartat 3 de l’annex de dita norma, 
tindrà la consideració de subjecte passiu substitut del contribuent l’entitat 
que adquireixi l’immoble sense que el substitut pugui exigir del contribuent 
l’import de les obligacions tributàries satisfetes”. 
 
Llavors la pregunta que ens sorgeix al veure aquesta Ordenança Fiscal és: en 
tot cas, per què no canvien vostès l’Ordenança i es regulen les subvencions 
per a les Plusvàlues per a què tots els ciutadans es puguin atenir a les 
mateixes regles?, perquè tampoc veiem que tingui massa sentit, passar del 
Romanent de Tresoreria a ingressos per a què desprès vagui a despeses, llevat 
que el que es pretengui és que el Departament de Serveis Socials tingui 
discrecionalitat en allò. 
 
Però és que la partida destinada per a política social que hem comentat es 
barreja amb d’altres partides que res tenen a veure amb la política social, més 
bé són exemple de on no s’han de gastar els recursos públics, màxim en 
temps difícils com els que estem patint ara. 
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Ens referim a la partida per a pagar l’arrendament d’un cotxe oficial per a 
trasllat de l’Alcalde, havent cotxes a l’Ajuntament que podrien complir 
aquesta funció. O partides destinades -que aquesta m’agradaria que ens 
aclarissin- a un local en el carrer Gandesa que no sabem si té res a veure amb 
la televisió de Cornellà o no, ja que ve en el mateix apartat. 
 
Aquestes partides, encara que no són d’una quantitat important, està clar que 
en aquests temps les considerem despeses superflues que s’haurien de 
tractar de retallar. Sobre altres partides ja demanarem en un altre moment 
explicacions als departaments que correspongui per entendre quines són les 
despeses que generen partides per a pagar el programa “Educar per Créixer”, 
són 113.150 euros, per un costat, i 22.095,64 per un altre, i per què no es van 
considerar a l’hora de fer els pressupostos per aquest any 2014. 
 
En aquestes mateixes circumstàncies ens trobem també una partida de 
140.002,24 euros pels equips de so per a la nova biblioteca -perdó, per a 
l’Auditori de Sant Ildefons -que succeeix el mateix que amb la biblioteca de 
Sant Ildefons al seu moment. Si hi ha un espai no entenem per què no es 
pressuposta el que anirà desprès dintre d’aquest espai. I el mateix seria amb 
els 4.000 euros per al Consell de Ciutat. 
 
 
Senyor Sergio Fernández Mesa, President-Delegat de la Comissió 
Informativa d’Economia i Interior 
 
En quant a la primera part, hi ha una que vostè no sap o no s’ha llegit, perquè 
hi ha una cosa que es diu “catàleg de bones pràctiques” al qual han d’estar 
totes les entitats bancàries que accepten el tema de la dació en pagament, i a 
més, no només això sinó que –i això també ho diu la Llei- a l’escriptura de 
compravenda o de dació, perquè no és una dació és una compravenda que fa 
la persona a l’entitat bancària ha de quedar clar que és una dació en 
pagament i que es sotmet a l’Ordenança o al Decret aquest que vostè ha dit. 
En el moment que això no és així i no queda reflectit a l’escriptura, quan 
arriba a l’Ajuntament, l’Ajuntament està absolutament obligat a què el 
subjecte passiu no sigui l’entitat bancària sinó que sigui la persona. És a dir, 
podríem no fer-ho com fan altres Ajuntaments, pel motiu que sigui, perquè no 
tenen diners o perquè senzillament no volen fer-ho. 
 
Nosaltres, al veure això i tenir realment clar que era un problema –com he dit 
anteriorment- desprès també de tenir reunions amb els Grups Polítics, 
reunions amb el Síndic de Greuges i parlar de tot això, vam decidir que teníem 
que ajudar, i teníem que ajudar sense cobrar aquesta quantitat de diners. No 
sabíem què quantitat era des de juny de 2011. També ho podríem haver fet 
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només per l’any 2014, però no, l’hem donat un efecte des de l’any 2011 que 
és quan es va començar a plantejar aquest problema. 
 
Nosaltres no podem canviar l’Ordenança si no es canvia la Llei, amb la qual 
cosa el que li puc dir és que vostè, que segur que té més contactes que jo al 
Govern, faci una carteta o es dirigeixi al Ministeri d’Hisenda -imagino que serà 
el Ministeri d’Hisenda- per a què canviïn això i llavors nosaltres puguem 
canviar l’Ordenança sense cap problema. Per això tindríem que canviar la Llei i 
-que jo sàpiga- com a Ajuntament no tenim res a veure amb això sinó que és 
el Govern, i li recordo que és del Partit Popular i no d’altre partit. Amb això 
crec que la primera part queda explicada. 
 
En quant a tot el que ha parlat vostè de les modificacions de crèdit, de les 
altes i baixes, també li recordo que ja li he explicat totes per telèfon, una per 
una. Ja que vostè les ha citat també aprofito i ho explico aquí per a que 
tothom també sàpiga què té a veure amb aquestes modificacions. 
 
Vostè ha parlat primer del cotxe de l’Alcalde. La veritat és que és una mica 
fort dir això quan el que es fa és una partida on es posen 6.000 euros per fer 
un leassing per a un cotxe, no de l’Alcalde sinó per a l’ús de l’Ajuntament. I el 
que es farà és que un dels cotxes que ara mateix hi ha, es passarà a la Guàrdia 
Urbana per a què tinguin un cotxe més i es pugui patrullar. Per què es fa 
això?, bàsicament perquè si es tingués que comprar un cotxe ens costaria com 
quatre vegades més, i fent el leassing tens un cotxe nou, i em sembla que 
tothom sap què és un leassing, un renting perdó. No fa falta que parlem de 
què és un renting, veritat?, vostè sap perfectament igual que tots el que 
significa l’estalvi. 
 
Anem a deixar-nos de tonteries i parlar de les coses tal i com són, no parlar 
del cotxe de l’Alcalde sinó parlar d’un cotxe de la ciutat que, a més, suposa 
que no tinguem que comprar cotxe sinó que ens gastem quatre vegades 
menys per a poder seguir donant el servei que la ciutat necessita i, òbviament, 
en el tema de la Guàrdia Urbana, en el que vostès sempre s’omplen la boca –
permeti’m l’expressió- de parlar de la Guàrdia Urbana i desprès sembla ser 
que aquestes coses no les controlen. Miri, nosaltres si que les controlem i per 
tant tenim que prendre aquestes decisions. 
 
Respecte a tota la resta també les he explicat. El tema del mobiliari de 
l’Auditori, ja l’he dit que no és cap duro més, li vaig dir que senzillament el que 
es fa és passar d’una partida a una altra. Hi havia una partida genèrica per a 
tot i no és el mateix comprar cadires que comprar temes d’audiovisual, les 
partides han de ser absolutament diferents perquè òbviament els programes 
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no són els mateixos al pressupost. I això, si ens miréssim les memòries dels 
pressupostos i la resta, probablement ho sabríem, per això es fa aquest canvi. 
 
Parlava també vostè de l’activitat d’ “Educar per Créixer” del Pla de l’Entorn. 
Tal i com li vaig explicar, el Pla de l’Entorn ja no es pot fer, i no es pot fer, 
bàsicament, perquè ja no hi ha diners per part de la Generalitat. El Pla de 
l’Entorn era un acord que teníem aquest Ajuntament amb la Generalitat pel 
qual en temes de cultura, temes esportius, de joventut, en temes de 
polítiques de família, es feien una sèrie d’activitats que venien en cert grau, 
subvencionades per la Generalitat de Catalunya. 
 
La Generalitat de Catalunya ens va dir que no podia posar diners, no podia 
subvencionar, per tant el Pla de l’Entorn, tal i com estava al seu moment 
especificat no es podia fer. Així que nosaltres vam decidir crear el programa 
“Educar per Créixer”, no només per això, per més coses. Però aprofitant que 
teníem el programa “Educar per Créixer” nosaltres vam dir que totes les 
activitats que es fan al Pla de l’Entorn s’haurien de seguir fent en aquesta 
ciutat perquè, com ens haurà escoltat parlar a la presentació dels 
pressupostos que estem fent des de l’any 2011, una de les premisses d’aquest 
Govern Municipal és que tots els serveis d’aquesta ciutat es mantinguin, amb 
o sense subvenció d’altres administracions. I ja hem explicat més d’una 
vegada que la nostra situació econòmica ens permet donar aquests serveis i 
per tant anem a continuar donant aquests serveis, no com a Pla de l’Entorn 
però sí com “Educar per Créixer”. 
 
Per tant, les partides del Pla de l’Entorn no ens serveixen i tenim que passar-
les a “Educar per Créixer”, per això és una transferència entre partides, no es 
posen més diners. No és podia fer abans òbviament perquè això tampoc 
s’acabava de conèixer, i com vostè sap, el pressupost s’aprova a l’octubre i al 
mes d’octubre tampoc teníem clar si anava a venir diner o no de la 
Generalitat. 
 
Amb la qual cosa tot això que vostè està dient no té cap efecte pressupostari 
més que canvis d’altes i baixes entre partides, el que fa és seguir mantenint 
serveis de la ciutat i seguir fent que la ciutat funcioni com està funcionant ara. 
Crec que queda suficientment explicat. Gràcies. 
 
 
Senyor Maximiliano Palacios Palacios, Portaveu del Grup Municipal del PP  
 
Únicament en quant a la primera partida que comentàvem, la que va 
destinada a Serveis Socials per a pagar les plusvàlues, dir que totalment 
d’acord en què s’ajudi a les famílies que ho necessiten, que és el primer que 
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deia a la intervenció. El que succeeix és que en el tema de modificar 
l’Ordenança, a veure, si que hi ha una Llei, un Reial Decret que és el 6/2012, 
de 9 de març, que regula això. No es pot anar en contra d’aquest Decret però 
si que es poden ampliar els supòsits, així que el que demanem és que 
l’Ordenança reguli aquells supòsits en els quals els ciutadans i ciutadanes de 
Cornellà podran tenir accés a aquesta subvenció de la plusvàlua. 
 
 
 
VOTACIÓ 
 
Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels assistents. 
 

Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyors/es Maximiliano Palacios Palacios, Manuel 
Jesús Casado Ruiz, Luis García Ruiz, Elisabeth Morales Sánchez i Maria Isabel 
Pérez Espinosa. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor/a Jordi Rosell i Segura i Mònica Badia i 
Cortada. 
 

Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Emilia Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Ana 
Pilar Fernández Masía, Sergio Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio 
García Pérez, Antonio Martínez Flor, Nelia Martínez Gallardo, Aurora Mendo 
Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana 
Piñero Romera. 
 
Grup Municipal d’ICV-EUiA-E, senyors/es Arnau Funes Romero, Anna 
Caminals Lecha, Elisa Corral Lozano i Sergio Gómez Márquez.  
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE POLÍTICA TERRITORIAL I 
SEGURETAT  
 
Seguidament pren la paraula el senyor Alcalde per proposar als assistents fer 
el debat conjunt dels punts 5 i 6 de l’Ordre del Dia. 
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Punt cinquè.- Declarar inadmissible per extemporani l’advertiment 
d’expropiació efectuat per la senyora Laura Cutillas, en representació de 
Focio, S.L., en relació a una porció de sòl de 1882.98 m2, de la finca registral 
9002, situada al costat del 2on. Cinturó del terme municipal de Cornellà de 
Llobregat. 

Declarar inadmissible per 
extemporani l’advertiment  
d’expropiació Focio, S.L. 

DICTAMEN 
 
... 
 
Vist l’escrit presentat per la senyora Laura Cutillas, en representació de la mercantil 
FOCIO, S.L en data 8 de gener de 2014 (RGE 344) en el que demana s’instrueixi 
expedient d’expropiació d’una porció de sòl de 1.882,98m2 de la finca registral 9002 
inscrita en el Registre de la Propietat número 2 de l’Hospitalet de Llobregat, situada 
al costat del 2n cinturó al terme municipal de Cornellà de Llobregat, amb caràcter 
d’advertiment previ de l’article 114 del Text refós de la Llei d’urbanisme de Catalunya, 
a l’empara de l’article 34.8 en relació a l’article 110.1.b) del Text refós de la Llei 
d’urbanisme de Catalunya. 
 
Vistos els articles 110.1.b) i 114 del Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, en la seva 
nova redacció de la Llei 3/2012, de modificació del text refós de la llei d’urbanisme de 
Catalunya, en quant als supòsits legitimadors de l’expropiació i la iniciació dels 
expedients d’expropiació per ministeri de la llei, i la disposició final tercera de 
l’esmentada llei 3/2012, modificada per l’article 167 de la LLEI 2/2014, del 27 de 
gener, de mesures fiscals, administratives, financeres i del sector públic que va 
establir “El còmput dels terminis per a advertir l’administració competent, per a 
presentar el full d’apreuament corresponent i per a adreçar-se al Jurat d’Expropiació 
de Catalunya perquè fixi el preu just, establerts per l’article 114.1 i 2 del text refós de 
la Llei d’urbanisme, resta suspès fins al 31 de desembre de 2014.” 
 
Atès que malgrat l’extemporaneïtat de la petició, per prematura, existeixen raons de 
fons suficients, d’acord amb el contingut de l’informe tècnic de la Directora d’Acció 
Territorial i Habitatge de 31 de març de 2014, per denegar la petició d’expropiació 
quan s’aixequi la suspensió legal, procedeix entrar a valorar cautelarment el fons de 
la mateixa en base a l’informe tècnic que es transcriu a continuació: 
 
“1. Anàlisi de la Petició. 
 
• D’acord a la seva petició es tracta d’un sòl que pertany a la finca matriu (registral 

9002) ubicada a l’oest del 2on Cinturó, i que “tot i la seva qualificació per sistemes 
del PGM-76 encara no s’ha iniciat cap procediment d’expropiació”, adjuntant 
certificat registre de la propietat de la finca registral 9002, l’acta de pagament de 
sòl expropiat pel 2on Cinturó, en la que es descriu la finca que s’expropia, i un 
plànol on estan grafiades les finques registrals propietat de FOCIO, SL (finques 
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9002 i 38.287). tot i que aporta u plànol topogràfic no aporta referència cadastral 
ni identificació registral completa. 

 
• Analitzant el plànol de propietats que adjunta, juntament a l’acta de pagament, 

troben les següents incongruències en la descripció de la finca expropiada: ”... a 
l’est amb la resta de la major finca de la que forma part i es segrega, i a l’oest amb 
carrer Progrés mitjançant una franja de terreny de 1882,92 m2, de la mateixa 
finca de la que forma part i es segrega”, ja que: 1er) la part expropiada pel 2on 
Cinturó llinda, d’acord amb el plànol aportat, a l’est amb la finca registral nº 9002 
i amb la finca registral nº32287 (que no es cita en la citada acta); i 2on) a l’oest no 
pot llindar amb el carrer Progrés, perquè aquest carrer està situat en altre zona 
del Polígon industrial Almeda, sent el carrer paral·lel al 2on cinturó el carrer 
Mercuri, tal i com consta al plànol que adjunten (plànol), i d’acord amb el plànol 
topogràfic de l’ajuntament de Cornellà de l’any 1988. 

 
2. Inexistència de sòl propietat de la companyia FOCIO,SL, a l’oest del 2on Cinturó. 

Per demostrar l’anterior, hem de prescindir de les diferents segregacions, i expedients 
de major cabuda, realitzats per la propietat actual sobre les finques originals 
propietat en un principi de les germanes Mª de les Mercedes i Mª Teresa de Llinàs i 
Salas, juntament amb un fet molt important a tenir en compta, com es la falta de 
registre de  les expropiacions realitzades per l’administració, així com de la vialitat i 
zones verdes de planejaments antics de cessió obligatòria. Com no ens consta 
l’existència d’aquesta finca hem procedit a identificar la finca matriu (9002) sobre 
cartografia actualitzada, utilitzant la informació disponible: fotoplànols, Projecte de 
reparcel·lació del P-1 – Almeda, Projecte de Reparcel·lació del sector Est, i Actes 
d’Ocupació de les expropiacions del 2on cinturó. 
 
• La citada finca (finca matriu de les germanes Llinàs i Salas), marcada sobre 

cartografia actualitzada i orto plànol (plànols nº1 i 2, que adjunten), a més de 
l’afectació per el traçat del 2ºn Cinturó, estava inclosa, en part, als àmbits del 
Polígon I i IV del Pla especial d’adequació de les condicions d’edificació a l’àmbit 
de l’antic Pla parcial Almeda (20/10/86), i la resta a l’àmbit del Pla parcial Est. 

 
• El llindars del Polígon I, al qual pertany la part oest de la finca es el 2on Cinturó, tal 

i com consta al projecte de reparcel·lació del polígon I. El citat llinda està marcat, 
en traçat discontinu en color vermell en el plànols 1 i 2 abans citats. 

 
• Per altre part les expropiacions del 2on Cinturó, finques amb codi, d’acord amb les 

actes d’ocupació de l’expropiació, 13.106.1, 13.106.2 i 13.106.3, (grafiades en el 
plànol nº 3, que s’adjunta) coincideixen per el seu costat oest amb el límits del 
projecte de Reparcel·lació del Polígon I sector Almeda. (plànol nº4) 

 
• Es a dir la part de la finca, que ara demana l’expropiació ha format part del 

projecte de Reparcel·lació del Polígon I sector Almeda (finca aportada nº 9 de 
superfície 10.418 m2), i pels seus drets, el citat projecte adjudica a les germanes 
Llinàs i Salas la finca nº 9, actualment edificada, amb front al carrer Mercuri. 
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• Per tant, tot i la seva petició, entre el carrer Mercuri i el 2on cinturó, a l’àmbit de la 
finca original, no existeix cap sòl de propietat privada, ja que una part del mateix 
fou expropiat per la construcció del 2on Cinturó i l’altre ha entrat en el projecte de 
Reparcel·lació i els seus drets ja foren compensats. 

 
Conclusions: De l’antiga finca matriu 9002, una part de la qual ha format part del 
projecte de Reparcel·lació del Polígon industrial Sector Est (juliol 1986), altre part ha 
entrat al Projecte de reparcel·lació del Polígon I Sector Industrial Almeda (maig 1986), 
altre part ha sigut expropiada per la construcció del 2on cinturó (Actes prèvies 
d’ocupació juliol 1990), a més d’una sèrie de segregacions i expedients de major 
cabuda, actualment no existeix cap porció ubicada entre el 2ºon cinturó i el carrer 
Mercuri. El sòl propietat de Focio, s’ubiquen a l’est de la Ronda, i tenen una superfície 
de  20.950 m2, tal i com consta al Conveni urbanístic signat.” 
 
Vist l’informe de la Cap Jurídic i Administratiu d’Acció Territorial i Habitatge de data 
13 de maig de 2014, obrant a l’expedient. 
 
Per tot això el President de la Comissió Informativa de Política Territorial i Seguretat, 
proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents: 
 

ACORDS 
 
Primer.- Declarar inadmissible l’advertiment de l’article 114 del TRLUC, efectuat per 
la senyora Laura Cutillas, en representació de la mercantil FOCIO, S.L en data 8 de 
gener de 2014 (RGE 344), per tractar-se d’una petició prematura, en estar suspès 
d’executivitat fins el 31 de desembre de 2014 l’article 114 del Text refós de la Llei 
d’urbanisme de Catalunya per mor de la disposició final tercera de la Llei 3/2012, de 
modificació del Text refós de la llei d’urbanisme de Catalunya en el nou redactat fet 
per l’article 167 de la Llei 2/2014, de 27 de gener, de mesures fiscals, administratives, 
financeres i del sector públic i sense fonament, d’acord amb el que s’ha expressat a la 
part expositiva d’aquest acord. 
 
Segon.- Notificar aquesta resolució als interessats, pel seu coneixement i efectes. 
 

... 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
 
Senyor Antonio Martínez Flor, President-Delegat de la Comissió Informativa 
de Política Territorial i Seguretat  
 
El punt cinc i el punt sis són declarar inadmissibles, per extemporanis, dos 
advertiments d’expropiació que han efectuat per un costat Focio i per un altre 
costat el senyor Arquer Grifoll. 
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Són dues parcel·les que, més o menys, perquè no acaben d’explicar on són 
exactament, estan a la vora del 2º Cinturó, darrera del Novotel, i són 
inadmissibles per extemporanis perquè en aquest moment la Llei, fins al 31 de 
desembre d’aquest any, no deixa fer cap tipus d’expropiació. Per tant, no les 
podem admetre. 
 
 
 
VOTACIÓ 
 
Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels assistents. 
 

Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyors/es Maximiliano Palacios Palacios, Manuel 
Jesús Casado Ruiz, Luis García Ruiz, Elisabeth Morales Sánchez i Maria Isabel 
Pérez Espinosa. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor/a Jordi Rosell i Segura i Mònica Badia i 
Cortada. 
 

Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Emilia Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Ana 
Pilar Fernández Masía, Sergio Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio 
García Pérez, Antonio Martínez Flor, Nelia Martínez Gallardo, Aurora Mendo 
Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana 
Piñero Romera. 
 
Grup Municipal d’ICV-EUiA-E, senyors/es Arnau Funes Romero, Anna 
Caminals Lecha, Elisa Corral Lozano i Sergio Gómez Márquez.  
 
 
 
 
Punt sisè.- Declarar inadmissible per extemporani l’advertiment 
d’expropiació efectuat pel senyor Guillermo de Arquer Grifoll, en relació a 
una porció de sòl denominada Pieza 2, de 652 m2, de la finca registral 1095, 
de la finca denominada La Rampuda al terme municipal de Cornellà de 
Llobregat. 



 20

Declarar inadmissible per 
extemporani l’advertiment  
d’expropiació Guillermo de 
Arquer Grifoll. 

DICTAMEN 
 
... 
 
Vist l’escrit presentat pel senyor Guillermo de Arquer Grifoll, en data 8 de gener de 
2014 (RGE 346) en el que demana s’instrueixi expedient d’expropiació d’una porció de 
sòl denominada Pieza 2, de 652 m2, de la finca registral 1095 inscrita en el Registre 
de la Propietat número 2 de l’Hospitalet de Llobregat, procedent de la finca 
denominada La Rampuda al terme municipal de Cornellà de Llobregat, amb caràcter 
d’advertiment previ de l’article 114 del Text refós de la Llei d’urbanisme de Catalunya, 
a l’empara de l’article 34.8 en relació a l’article 110.1.b) del Text refós de la Llei 
d’urbanisme de Catalunya. 
 
Vistos els articles 110.1.b) i 114 del Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, en la seva 
nova redacció de la Llei 3/2012, de modificació del text refós de la llei d’urbanisme de 
Catalunya, en quant als supòsits legitimadors de l’expropiació i la iniciació dels 
expedients d’expropiació per ministeri de la llei, i la disposició final tercera de 
l’esmentada llei 3/2012, modificada per l’article 167 de la LLEI 2/2014, del 27 de 
gener, de mesures fiscals, administratives, financeres i del sector públic que va 
establir “El còmput dels terminis per a advertir l’administració competent, per a 
presentar el full d’apreuament corresponent i per a adreçar-se al Jurat d’Expropiació 
de Catalunya perquè fixi el preu just, establerts per l’article 114.1 i 2 del text refós de 
la Llei d’urbanisme, resta suspès fins al 31 de desembre de 2014.” 
 
Atès que malgrat l’extemporaneïtat de la petició, per prematura, existeixen raons de 
fons suficients, d’acord amb el contingut de l’informe tècnic de la Directora d’Acció 
Territorial i Habitatge de 8 d’abril de 2014, per denegar la petició d’expropiació quan 
s’aixequi la suspensió legal, procedeix entrar a valorar cautelarment el fons de la 
mateixa en base a l’informe tècnic que es transcriu a continuació: 
 
1. “Per el contingut de la seva petició, que tan sols inclou la descripció registral de la 

finca (“Pieza 2: pieza de tierra, denominada la Rampuda; situada en el término 
municipal de Cornellà de Llobregat. Según reciente medición, tiene una superficie 
de seiscientos cincuenta y dos metros cuadrados y linda al Norte con la finca 
código 13102, propiedad d’Emducsa; al Sur y al Este con Segundo Cinturón – 
Ronda de Dalt; y al Oeste con parcela que forma parte del Polígon Almeda”), es 
impossible situar-la, ja que no està acompanya de la informació gràfica necessària 
i referència cadastral, imprescindible per a situar-la físicament en el territori. 

 
 
2. Si analitzen el contingut de la descripció registral de la finca, per tractar de 

clarificar la possible ubicació que demostrés l’existència real de la mateixa, ens 
troben que sobre el terreny en el que diu que es situa la finca, tan sols existeix el 
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2on Cinturó, perquè: a) la referència que fa al llindar Nord (amb la finca codi 
13.102 propietat d’Emducsa), en realitat aquesta finca es una de les expropiades 
per la construcció del 2on Cinturó, tal i com consta a les actes d’ocupació de las 
citades expropiacions, que adjunten; i b) per clarificar la referència que fa la llindar 
Oest (con parcel·la que forma part del polígon Almeda), ens hem de remuntar a la 
descripció de la finca matriu (inscrita en el Registre de la Propietat nº 1095) 
d’acord amb la petició realitzada a l’Ajuntament de Cornellà, en data 18/06/2003 
per la que sol·licitava l’expropiació de la part de la finca inclosa al Polígon IV 
d’Almeda: “Pieza de tierra de regadío, llamada la Rompuda”, situada en el terme 
de Cornellà: Tiene una superficie de veintiún mil trescientos ochenta y tres metros 
cuadrados. Linda: al Este, con tierras de los señores Prats y Camprubí, mediante 
desagüe, cuyo cauce es propio de la finca que se describe; al Oeste con porción 
segregada que pasa a formar parte del Polígon Almeda; y al Norte con don Juan 
Escarrá y sucesores del marqués de Castevell en una línea quebrada”. D’aquesta 
descripció queda clar, que n’hi una part de la finca original que formava part del  
al Polígon I Sector Almeda, el qual s’ha executat pel sistema de Reparcel·lació, i els 
seus drets l’han sigut reconeguts al citat polígon. Tot i que en la seva petició 
d’expropiació ja feia referència a que una part de la finca havia sigut expropiada 
per la construcció del 2on Cinturó, aquesta part expropiada registralment  
continuava formant part de la finca. Actualment, la part de l’antiga finca ubicada 
a l’est del 2on cinturó ha sigut expropiada per l’ajuntament de Cornellà. 

 
 
3. Per poder situar físicament el sòl, objecte de la petició d’expropiació, hem de fer 

una descripció del planejament vigent executat sobre la finca matriu original (La 
Rampuda), sobre la qual s’han anat realitzant diferents segregacions, juntament 
amb un fet molt important a tenir en compta, com es la falta de registre de les 
expropiacions realitzades per la construcció del 2on cinturó, així con de la vialitat i 
zones verdes de planejaments antics de cessió obligatòria: 
 
• La finca matriu original, afectada per el traçat del 2on Cinturó (que la dividia en 

dos), estava inclosa a l’àmbit del Pla especial d’adequació de les condicions 
d’edificació a l’àmbit de l’antic Pla parcial Almeda (20/10/86), concretament 
als Polígons I (a executar per Reparcel·lació) i IV (per Expropiació). 

 
• Els llindars des sòls afectats pel 2on Cinturó, en l’àmbit de la finca matriu, son 

per un costat el polígon I del sector Industrial Almeda, i per altre el Polígon IV 
del mateix sector. 

 
• Els llindars  del polígon I, al qual pertanyia la part segregada de la finca matriu 

en el seu dia, es el 2on cinturó, tal i com consta a la memòria i cartografia del 
Pla especial d’adequació de les condicions d’edificació a l’àmbit de l’antic Pla 
parcial Almeda. Així, el sòl situat a l’oest de 2on cinturó ha format part del 
projecte de Reparcel·lació del Polígon 1 d’Almeda, i els seus drets ja han sigut 
compensats en la citada Reparcel·lació, i la zona verda ubicada entre el carrer 
Mercuri i el 2on cinturó, es de domini públic com a part de les cessions 
obligatòries per a sistemes del citat Polígon, tal i com queda reflectit al plànol 
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nº1, sobre cartografia actualitzada que s’adjunta. Per altre part, les 
expropiacions del 2on Cinturó, en relació a la seva propietat, finca amb codi 
13.104 coincideixen per el seu costat oest amb els límits del projecte de 
Reparcel·lació del polígon I sector Almeda. 

 
 
Conclusió: Tal i com s’ha explicat, el sol·licitant no situa la finca físicament al territori 
ja que no aporta plànol d’ubicació ni referència cadastral, que avalin la seva 
existència. Per altre part, de la superposició del planejament vigent i executat, sobre 
cartografia actual, on es grafien les diferents actes d’ocupació de l’expropiació del 
2on Cinturó, es pot comprovar que la finca descrita com a “Pieza 2” no es possible 
ubicar-la, ja que de la finca matriu, una vegada descomptat la part expropiada  per 
l’ajuntament de Cornellà (polígon IV) i la part expropiada per la construcció del 2ºn 
Cinturó (acta  de codi 13.104 tal i com consta al plànol nº2 que s’adjunta), no existeix 
cap porció situada entre el 2o cinturó i la zona verda de cessió del Polígon I ubicada 
amb front al carrer Mercuri. Per tant, entre el 2on cinturó i el carrer Mercuri, 
actualment no existeix cap sòl de propietat privada.” 
 
Vist l’informe de la Cap Jurídic i Administratiu d’Acció Territorial i Habitatge de data 
13 de maig de 2014, obrant a l’expedient. 
 
Per tot això el President de la Comissió Informativa de Política Territorial i Seguretat, 
proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents: 
 

ACORDS 
 
Primer.- Declarar inadmissible l’advertiment de l’article 114 del TRLUC, efectuat pel 
senyor Guillermo de Arquer Grifoll, en data 8 de gener de 2014 (RGE 346), per tractar-
se d’una petició prematura, en estar suspès d’executivitat fins el 31 de desembre de 
2014 l’article 114 del Text refós de la Llei d’urbanisme de Catalunya per mor de la 
disposició final tercera de la Llei 3/2012, de modificació del Text refós de la llei 
d’urbanisme de Catalunya en el nou redactat fet per l’article 167 de la Llei 2/2014, de 
27 de gener, de mesures fiscals, administratives, financeres i del sector públic i sense 
fonament, d’acord amb el que s’ha expressat a la part expositiva d’aquest acord. 
 
Segon.- Notificar aquesta resolució als interessats, pel seu coneixement i efectes. 
 

... 
 
 
 
VOTACIÓ 
 
Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels assistents. 
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Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyors/es Maximiliano Palacios Palacios, Manuel 
Jesús Casado Ruiz, Luis García Ruiz, Elisabeth Morales Sánchez i Maria Isabel 
Pérez Espinosa. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor/a Jordi Rosell i Segura i Mònica Badia i 
Cortada. 
 

Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Emilia Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Ana 
Pilar Fernández Masía, Sergio Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio 
García Pérez, Antonio Martínez Flor, Nelia Martínez Gallardo, Aurora Mendo 
Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana 
Piñero Romera. 
 
Grup Municipal d’ICV-EUiA-E, senyors/es Arnau Funes Romero, Anna 
Caminals Lecha, Elisa Corral Lozano i Sergio Gómez Márquez.  
 
 

II 
 

PART DE CONTROL 
 
 
MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
 
 
Primera.- Moció del Grup Polític Municipal d’ICV-EUiA-E, relativa a la 
reclassificació professional (C1) dels agents i caporals del cos de la Policia 
Local. 

Moció d’ICV-EUiA-E, per la 
reclassificació professional 
(C1) agents i caporals Policia 
Local. 

MOCIÓ 
 
... 
 
Des que a l’any 1992 es va dur a terme la reclassificació professional de les policies 
locals de tot l’estat al nivell C1, aquesta ha estat una de les aspiracions més 
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justament reivindicades pels policies locals de Catalunya i per les organitzacions 
sindicals que els representen. 
 
La demanda social d’una policia cada vegada més preparada, l’evolució positiva dels 
nivells acadèmics de la societat espanyola, i la pròpia exigència dels respectius cursos 
bàsics per a l’accés a la funció policial, fan imprescindible el requisit d’un nivell de 
titulació superior al de Graduat Escolar o Formació Professional de 1 er. Grau, o 
equivalent (ara, Ensenyament Secundari Obligatori). 
 
Tot i així, la reclassificació de grups, no ha implicar necessariament un increment de 
les retribucions en còmput anual. La Generalitat és actualment l’única administració 
que demora la millora de la professionalització de les policies locals al territori de 
Catalunya. 
 
Per això les Policies Locals de Catalunya no poden renunciar a un dret del que ja 
disposen els cossos de policia estatal, autonòmics i la resta de les policies locals de tot 
l’Estat. De totes les policies locals a l’Estat (17 comunitats autònomes i 2 ciutats 
autònomes), només a Catalunya i a Madrid, no tenen reconeguda la reclassificació 
professional. 
 
 

De totes les policies locals a l’Estat (17 comunitats 
autònomes i 2 ciutats autònomes), només a Catalunya i a 
Madrid, no tenen reconeguda la reclassificació professional. 

ANY Normativa 

PPLL País Basc 1992 Llei 4/1992 art. 105 
PPLL Murcia 

1998 
Ley 4/1998 de 22 de julio, de Coordinación 
de las Policías Locales de Mucia 

PPLL València 
1999 

Llei 6/1999 de 19 d’abril, de Policies Locals 
Comunitat Valenciana 

PPLL Cantabria 
2000 

Ley 5/2000 de 15 de diciembre, de 
Coordinación de las Policías Locales 

PPLL Andalusia 
2001 

Ley 13/2001 de 11 de diciembre, de 
Coordinación de las Policías Locales 

PPLL Extremadura 2002 Llei 4/2002 
PPLL Castella la Manxa 2002 Llei 8/2002 
PPLL Castella Lleó 2003 Llei 9/2003 art. 25 D. Transitòria 1 i 2 
PPLL Illes Balears 2005 Llei 6/2005 art. 7 D. Transitòria 1 
PPLL Astúries 2007 Llei 2/2007 art. 19 D. Transitòria 1 
PPLL Canàries 2007 Llei 9/2009 art. 40 D. Transitòria 1 
PPLL Galicia 2007 Llei 4/2007 art. 24 D. Transitòria 1 
PPLL La Rioja 2010 Llei 5/2010 art. 30 D. Transitòria 1 
PPLL Aragó 2013 Llei 8/2013 Coordinació PPLL Aragó 
Mossos d’Esquadra 2004 Disposició addicional llei mossos 1994 
Policia Nacional i Guàrdia Civil 

1996 
Real Decreto Ley 12/1995 Real Decreto 
1847/1996, de 26 de julio 

 
 
Per això des de CCOO, UGT i SPPM demanen al Govern de la Generalitat i a la resta de 
partits polítics una resposta de modificació de la Llei 16/91 de Policies Locals, per tal 
que els membres d’aquests cossos siguin reclassificats en els respectius grups de 
titulació en la mateixa línia que els cossos estatals, autonòmics i locals esmentats. 
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La Llei 16/1991, de 10 de juliol, de les policies locals, en el seu article 24, estableix que 
els cossos de policia local s’estructuren en escala bàsica, que compren les categories 
de caporal i agent. 
 
A la referida escala bàsica li correspon el Grup D. La llei 7/2007, de 12 d’abril, de 
l’estatut bàsic de l’empleat públic que subdividir el Grup C en dos subgrups, CI i C2, 
segons la titulació exigida per l’ingrés al primer es requereix títol de batxiller o tècnic i 
al segon títol de graduat en educació secundària obligatòria. 
 
Alhora, els grups de classificació existents a l’entrada en vigor de la llei s’havien 
d’integrar en els grups de classificació professional de funcionaris d’acord amb les 
equivalències següents: el Grup D corresponia el subgrup C2; i el Grup C, al subgrup 
C1. 
 
Quan es va aprovar la Llei 10/1994, de l’1 de juliol de la policia de la Generalitat 
Mossos d’Esquadra, l’article 20 preveia que a l’escala bàsica, que comprenia la 
categoria de Mosso i Caporal, li corresponia la titulació del Grup D. Tanmateix, 
l’article 5 del Reial Decret Llei 12/95, reclassificaven als membres del Cos Nacional de 
Policia i la Guàrdia Civil del grup D al grup C. 
 
L’article 36 de la Llei 7/2004, de 16 de juliol, de mesures fiscals i administratives va 
afegir una disposició addicional sisena a l’esmentada Llei 10/1994, d’1 de juliol, on es 
definia que els funcionaris del Cos de Mossos d’Esquadra de les categories de mosso o 
mossa i caporal o capola-la de l’escala bàsica es classifiquen a efectes administratius 
de caràcter econòmic, en el Grup C. La modificació legal que va comportar que els 
mossos o caporals passessin d’un grup D a un grup C1 no tenia una finalitat 
econòmica. 
 
Alguns Ajuntaments de Catalunya (Barcelona, Castelldefels, Esplugues de Llobregat, 
Barberà del Vallès, etc ...) ja han acordat la reclassificació al grup C1 per a les seves 
policies, com a situació econòmica – administrativa de les seves policies locals. 
 
La Comissió d’Interior del Parlament de Catalunya, el 3 d’abril es va reunir per 
debatre la referent a la classificació dels agents i caporals de les policies locals en el 
grup C1, i es va aprovar per unanimitat. 
 
El Ministeri d’Educació, ha aprovat per Ordre ECD/405/2014, de 12 de març 
l’equivalència d’Agent de Policia Local al títol de Tècnic Grau Mitjà corresponent a la 
formació professional del sistema educatiu per tot l’Estat. 
 
Dels cinc cossos policials presents a Catalunya, només el de les policies locals encara 
resten inclosos en el grup C2. 
 
Per tot això proposem al Ple Municipal l’adopció dels següents: 
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ACORDS 

 
Primer.- Instar al Govern de la Generalitat a dur a terme les modificacions legals que 
siguin necessàries per tal que els agents i caporals de l’escala bàsica de les policies 
locals de Catalunya es classifiquin, a efectes administratius de caràcter econòmic, en 
el grup C1, mitjançant entre d’altres, la modificació de la Llei 16/91, de 10 de 3 juliol, 
de les policies locals. 
 
Segon.- Aplicar aquesta mesura a l’Ajuntament de Cornellà garantint que la 
diferència retributiva del sou base, resultant de la classificació en el grup C1, es 
dedueixi del complement específic de la corresponent relació de llocs de treball. 
 

... 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
 
Senyor Arnau Funes Romero, Regidor del Grup Municipal d’ICV-EUiA-E 
 
La primera Moció és la relativa a la reclassificació professional dels agents i 
caporals del cos de la Policia Local. És una Moció que crec que tots els Grups 
Municipals hem tingut constància, o al menys els Portaveus, perquè la Secció 
Sindical de Comissions Obreres ens la va fer arribar als diferents Grups ja fa 
alguns mesos. 
 
Com no vam arribar a temps per qüestions de dates a l’anterior Ple, el nostre 
Grup ja va fer un Prec al Govern Municipal perquè la valoréssiu i perquè en 
tinguessim possibilitats d’ajustar-la al nostre Reglament Orgànic i a les 
possibilitats d’aplicació a Cornellà. 
 
És una Moció que el que ve a dir és, igual que s’està fent al conjunt de policies 
locals i de policies en general de l’Estat, demanar a la Generalitat que hi hagi 
una modificació legislativa que permeti valorar com a C1 a la majoria d’agents 
i de professionals que treballen a la policia local, en aquest cas, als agents i 
caporals. 
 
Crec que la Moció és coneguda perquè fa molts dies que va circulant. És una 
Moció que, com us dic, el conjunt dels Sindicats de Policies Locals li han donat 
suport, almenys CCOO, UGT i el Sindicat de Policies Municipals de Catalunya. 
És un acord o una proposta d’acord que va arribar al Parlament de Catalunya i 
que en la Comissió de Seguretat es va discutir –si no em falla la informació o 
no falla el Diari de Sessions, que és el que he mirat-, va ser aprovada pel 
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conjunt de forces del Parlament de Catalunya, tinc ara un dubte, de si estava 
la CUP o no, però almenys els Grups Municipals que tenim representació al 
Parlament de Catalunya, hi vam votar a favor, Esquerra Republicana també. 
Per tant, el que venim a dir és això, que, en la mesura de les possibilitats 
legislatives, la Generalitat faci un pas per permetre a les policies locals tenir 
aquesta classificació. 
 
Des del punt de vista més polític -si volem, perquè en definitiva és traslladar 
una proposta sindical i un acord del Parlament- per a nosaltres és important 
tenir les policies locals en la millor qualificació professional possible. Creiem 
que poc a poc els agents de la nostra Policia Local han d’anar tenint la major 
professionalitat possible. Els temps canvien i necessitem tenir bons 
professionals als Ajuntaments i per què no, i com no, a la Guàrdia Urbana, a la 
Policia Local, que no deixen de ser un percentatge molt important de les 
plantilles dels Ajuntaments i també de la plantilla d’aquest Consistori. Per 
tant, creiem que és una proposta assenyada, que a més, en la formulació de 
l’acord no hauria de suposar un cost econòmic per l’Ajuntament més enllà 
dels càlculs dels triennis o qüestions així, que ja hem parlat amb el Tinent 
d’Alcalde responsable d’Hisenda i ja ens ho ha aclarit. 
 
En tot cas, aquesta seria la Moció. Si l’Alcalde ens ho permet, ens faríem una 
autoesmena abans de l’esmena del Grup Socialista, que és, en el primer 
acord, afegiríem, i acabarà dient l’acord “mitjançant entre d’altres la 
modificació de la Llei 16/91 de 10 del 3 de juliol de les Policies Locals i/o de la 
Llei de Mesures Fiscals i Administratives”, perquè sembla que l’acord del 
Parlament deia que també hi haurà la possibilitat de fer-ho a través de la Llei 
de Mesures Fiscals i Administratives. 
 
 
 
Senyor Sergio Fernández Mesa, Regidor del Grup Municipal del PSC-PM 
 
D’entrada, dir que nosaltres estem d’acord en el punt 1 de la part dispositiva, 
que és instar a la Generalitat a què faci tot allò que ha de fer, però el punt 2 
no el podem aprovar així perquè nosaltres no podem aplicar aquesta mesura 
a l’Ajuntament de Cornellà. I no la podem aplicar perquè no és possible 
legalment aquesta reclassificació en aquest subgrup C1 fins que no s’aprovi la 
Llei Autonòmica. I no podrà ser perquè la competència per aquest règim 
estatutari dels funcionaris és exclusiva de l’Estat, i a més a més, queden 
absolutament clars i delimitats els grups i els requisits de titulació per l’accés a 
cada categoria de l’Administració i també específicament de la Guàrdia 
Urbana. 
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Per això el que proposem, i aquesta és l’esmena, és estudiar la possibilitat si 
es compleixen els requisits legals vigents, d’aplicar aquesta mesura a 
l’Ajuntament de Cornellà garantint que la diferència retributiva al sou base, 
resultants de la classificació en el C1, es dedueixi del complement específic de 
la corresponent relació de llocs de treball. 
 
L’última part és exactament el que diu la Moció presentada pel Grup d’ICV-
EUiA, és a dir, nosaltres no la podem aprovar perquè legalment no es pot fer 
en aquest moment. 
 
L’esmena presentada pel Grup Municipal del PSC-PM és la següent: 
 
... 
 
MODIFICAR EL SEGON ACORD, en aquest sentit: 
 
Estudiar la possibilitat, si es compleixen els requisits legals vigents, d’aplicar aquesta 
mesura a l’Ajuntament de Cornellà garantint que la diferència retributiva del sou 
base, resultants de la classificació en el grup C1, es dedueixi del complement específic 
de la corresponent relació de llocs de treball. 
 

... 
 
 
Senyor Jordi Rosell i Segura, Portaveu del Grup Municipal de CiU 
 
Gaire més a afegir respecte al que ha dit l’Arnau. També a nosaltres ens van 
fer arribar per part de la Secció Sindical de CCOO aquesta Moció. Òbviament 
nosaltres estem a favor d’aquesta Moció, tal com passa també a la resta de 
municipis, perquè en el fons el que acabem demanant és que hi hagi aquesta 
equiparació per part de Catalunya a la resta de Comunitats Autònomes. Per 
tant, poc més a afegir de tot el que s’ha dit aquí. 
 
 
Senyor Maximiliano Palacios Palacios, Portaveu del Grup Municipal del PP  
 
Pràcticament ja s’ha explicat tot, l’ha explicat Arnau. És una reivindicació 
sindical que porta temps, a més al Parlament va ser una proposta de resolució 
que va presentar el nostre Grup, el Partit Popular. Totalment d’acord en que 
s’equipari, que es faci aquesta reclassificació dels grups, que passin a C1. I res 
més a afegir, simplement manifestar el nostre vot favorable. 
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Senyor Arnau Funes Romero, Regidor del Grup Municipal d’ICV-EUiA-E 
 
Només fer l’afegit un cop consultat amb l’estructura tècnica i amb el Govern 
de la Ciutat, si realment és així, que no hi ha manera d’aplicar-ho avui fins que 
no hi hagin aquests canvis, acceptaríem l’esmena. Però si que volíem que 
constés en Acta o si que demanem al Govern Municipal que, en la mesura de 
les possibilitats, tot això també es pugui traslladar a la negociació col·lectiva i 
a la Taula de Treball amb el Comitè d’Empresa i amb les Seccions Sindicals 
dels diferents sindicats perquè pugui aplicar-se a la major brevetat i hi hagi un 
seguiment important d’aquest acord, perquè entenem que és un acord que 
no pot quedar congelat a l’espera de que la Generalitat, “posi l’ou”, sinó que 
sigui un acord que, a la major brevetat possible, es pugui aplicar a Cornellà. 
 
Per tant, si que demanaríem que en aquest cas el Tinent d’Alcalde 
responsable, en la mesura de les possibilitats, pogués treballar-ho en la 
negociació col·lectiva i amb els treballadors de la casa. 
 
 
Senyor Antonio Balmón Arévalo, Alcalde 
 
Jo crec que el tema està suficientment debatut. 
 
Nosaltres estem d’acord, que quedi clar!. Només hi ha un problema i és qui 
signa que això es faci quan no és legal, sobretot quan tenim un Grup en 
aquest Ple, que ja ho ha fet algunes vegades, acusacions fora de lloc. I per 
tant, crec que seria més fàcil -i això no cal esperar ni a la soberania ni a res- 
anar al Parlament de Catalunya, aprovar-ho i ho podríem aplicar. Al Ple això es 
podria aprovar tal i com ho ha presentat Iniciativa, però implicaria que, 
evidentment, el Govern queda responsable d’aquesta situació. I aquesta 
situació, si això no és legal, en aquest país, quan tu fas una cosa que no és 
legal, es diu prevaricació. 
 
I clar jo aquí d’algun Grup no em refio. I per això nosaltres hem posat aquesta 
esmena que és, “estudiar la possibilitat”, estudiar-ho. Si ho podem fer, ho 
faríem i sinó, doncs, ho portarem al Parlament de Catalunya perquè no cal 
esperar que arribi cap “sorn” perquè això es pugui aprovar de forma 
immediata, com s’aproven altres coses, com s’ha aprovat ràpidament en dos 
mesos una Llei per fer Barcelona World, suposo que això també ho podien fer 
més ràpid. 
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Però ho mirarem. Aquest és el nostre compromís però heu de tenir en compte 
que la responsabilitat no és de les persones que hi som aquí sinó 
probablement meva, que és l’òrgan que té que signar. I això vol dir també una 
responsabilitat personal. D’acord?. 
 
 
 
VOTACIÓ 
 
Sotmesa a votació l’esmena presentada pel Grup Municipal del PSC-PM és 
aprovada per unanimitat dels assistents. 
 

Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Emilia Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Ana 
Pilar Fernández Masía, Sergio Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio 
García Pérez, Antonio Martínez Flor, Nelia Martínez Gallardo, Aurora Mendo 
Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana 
Piñero Romera. 
 
Grup Municipal del PP, senyors/es Maximiliano Palacios Palacios, Manuel 
Jesús Casado Ruiz, Luis García Ruiz, Elisabeth Morales Sánchez i Maria Isabel 
Pérez Espinosa. 
 
Grup Municipal d’ICV-EUiA-E,senyors/es Arnau Funes Romero, Anna 
Caminals Lecha, Elisa Corral Lozano i Sergio Gómez Márquez. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor/a Jordi Rosell i Segura i Mònica Badia i 
Cortada. 
 
 
 
Després d’això la moció queda redactada en els termes següents: 
 
... 
 
Des que a l’any 1992 es va dur a terme la reclassificació professional de les policies 
locals de tot l’estat al nivell C1, aquesta ha estat una de les aspiracions més 
justament reivindicades pels policies locals de Catalunya i per les organitzacions 
sindicals que els representen. 
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La demanda social d’una policia cada vegada més preparada, l’evolució positiva dels 
nivells acadèmics de la societat espanyola, i la pròpia exigència dels respectius cursos 
bàsics per a l’accés a la funció policial, fan imprescindible el requisit d’un nivell de 
titulació superior al de Graduat Escolar o Formació Professional de 1 er. Grau, o 
equivalent (ara, Ensenyament Secundari Obligatori). 
 
Tot i així, la reclassificació de grups, no ha implicar necessariament un increment de 
les retribucions en còmput anual. La Generalitat és actualment l’única administració 
que demora la millora de la professionalització de les policies locals al territori de 
Catalunya. 
 
Per això les Policies Locals de Catalunya no poden renunciar a un dret del que ja 
disposen els cossos de policia estatal, autonòmics i la resta de les policies locals de tot 
l’Estat. De totes les policies locals a l’Estat (17 comunitats autònomes i 2 ciutats 
autònomes), només a Catalunya i a Madrid, no tenen reconeguda la reclassificació 
professional. 
 
 

De totes les policies locals a l’Estat (17 comunitats 
autònomes i 2 ciutats autònomes), només a Catalunya i a 
Madrid, no tenen reconeguda la reclassificació professional. 

ANY Normativa 

PPLL País Basc 1992 Llei 4/1992 art. 105 
PPLL Murcia 

1998 
Ley 4/1998 de 22 de julio, de Coordinación 
de las Policías Locales de Mucia 

PPLL València 
1999 

Llei 6/1999 de 19 d’abril, de Policies Locals 
Comunitat Valenciana 

PPLL Cantabria 
2000 

Ley 5/2000 de 15 de diciembre, de 
Coordinación de las Policías Locales 

PPLL Andalusia 
2001 

Ley 13/2001 de 11 de diciembre, de 
Coordinación de las Policías Locales 

PPLL Extremadura 2002 Llei 4/2002 
PPLL Castella la Manxa 2002 Llei 8/2002 
PPLL Castella Lleó 2003 Llei 9/2003 art. 25 D. Transitòria 1 i 2 
PPLL Illes Balears 2005 Llei 6/2005 art. 7 D. Transitòria 1 
PPLL Astúries 2007 Llei 2/2007 art. 19 D. Transitòria 1 
PPLL Canàries 2007 Llei 9/2009 art. 40 D. Transitòria 1 
PPLL Galicia 2007 Llei 4/2007 art. 24 D. Transitòria 1 
PPLL La Rioja 2010 Llei 5/2010 art. 30 D. Transitòria 1 
PPLL Aragó 2013 Llei 8/2013 Coordinació PPLL Aragó 
Mossos d’Esquadra 2004 Disposició addicional llei mossos 1994 
Policia Nacional i Guàrdia Civil 

1996 
Real Decreto Ley 12/1995 Real Decreto 
1847/1996, de 26 de julio 

 
 
Per això des de CCOO, UGT i SPPM demanen al Govern de la Generalitat i a la resta de 
partits polítics una resposta de modificació de la Llei 16/91 de Policies Locals, per tal 
que els membres d’aquests cossos siguin reclassificats en els respectius grups de 
titulació en la mateixa línia que els cossos estatals, autonòmics i locals esmentats. 
 
La Llei 16/1991, de 10 de juliol, de les policies locals, en el seu article 24, estableix que 
els cossos de policia local s’estructuren en escala bàsica, que compren les categories 
de caporal i agent. 
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A la referida escala bàsica li correspon el Grup D. La llei 7/2007, de 12 d’abril, de 
l’estatut bàsic de l’empleat públic que subdividir el Grup C en dos subgrups, CI i C2, 
segons la titulació exigida per l’ingrés al primer es requereix títol de batxiller o tècnic i 
al segon títol de graduat en educació secundària obligatòria. 
 
Alhora, els grups de classificació existents a l’entrada en vigor de la llei s’havien 
d’integrar en els grups de classificació professional de funcionaris d’acord amb les 
equivalències següents: el Grup D corresponia el subgrup C2; i el Grup C, al subgrup 
C1. 
 
Quan es va aprovar la Llei 10/1994, de l’1 de juliol de la policia de la Generalitat 
Mossos d’Esquadra, l’article 20 preveia que a l’escala bàsica, que comprenia la 
categoria de Mosso i Caporal, li corresponia la titulació del Grup D. Tanmateix, 
l’article 5 del Reial Decret Llei 12/95, reclassificaven als membres del Cos Nacional de 
Policia i la Guàrdia Civil del grup D al grup C. 
 
L’article 36 de la Llei 7/2004, de 16 de juliol, de mesures fiscals i administratives va 
afegir una disposició addicional sisena a l’esmentada Llei 10/1994, d’1 de juliol, on es 
definia que els funcionaris del Cos de Mossos d’Esquadra de les categories de mosso o 
mossa i caporal o capola-la de l’escala bàsica es classifiquen a efectes administratius 
de caràcter econòmic, en el Grup C. La modificació legal que va comportar que els 
mossos o caporals passessin d’un grup D a un grup C1 no tenia una finalitat 
econòmica. 
 
Alguns Ajuntaments de Catalunya (Barcelona, Castelldefels, Esplugues de Llobregat, 
Barberà del Vallès, etc ...) ja han acordat la reclassificació al grup C1 per a les seves 
policies, com a situació econòmica – administrativa de les seves policies locals. 
 
La Comissió d’Interior del Parlament de Catalunya, el 3 d’abril es va reunir per 
debatre la referent a la classificació dels agents i caporals de les policies locals en el 
grup C1, i es va aprovar per unanimitat. 
 
El Ministeri d’Educació, ha aprovat per Ordre ECD/405/2014, de 12 de març 
l’equivalència d’Agent de Policia Local al títol de Tècnic Grau Mitjà corresponent a la 
formació professional del sistema educatiu per tot l’Estat. 
 
Dels cinc cossos policials presents a Catalunya, només el de les policies locals encara 
resten inclosos en el grup C2. 
 
Per tot això proposem al Ple Municipal l’adopció dels següents: 
 

ACORDS 
 
Primer.- Instar al Govern de la Generalitat a dur a terme les modificacions legals que 
siguin necessàries per tal que els agents i caporals de l’escala bàsica de les policies 
locals de Catalunya es classifiquin, a efectes administratius de caràcter econòmic, en 
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el grup C1, mitjançant entre d’altres, la modificació de la Llei 16/91, de 10 de 3 juliol, 
de les policies locals i/o de la Llei de Mesures Fiscals i Administratives. 
 
Segon.- Estudiar la possibilitat, si es compleixen els requisits legals vigents, d’aplicar 
aquesta mesura a l’Ajuntament de Cornellà garantint que la diferència retributiva del 
sou base, resultants de la classificació en el grup C1, es dedueixi del complement 
específic de la corresponent relació de llocs de treball. 
 

... 
 
 
 
VOTACIÓ 
 
Sotmesa a votació la Moció amb les esmenes dels Grups Municipals del PSC-
PM i ICV-EUiA-E és aprovada per unanimitat dels assistents. 
 

Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Emilia Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Ana 
Pilar Fernández Masía, Sergio Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio 
García Pérez, Antonio Martínez Flor, Nelia Martínez Gallardo, Aurora Mendo 
Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana 
Piñero Romera. 
 
Grup Municipal del PP, senyors/es Maximiliano Palacios Palacios, Manuel 
Jesús Casado Ruiz, Luis García Ruiz, Elisabeth Morales Sánchez i Maria Isabel 
Pérez Espinosa. 
 
Grup Municipal d’ICV-EUiA-E,senyors/es Arnau Funes Romero, Anna 
Caminals Lecha, Elisa Corral Lozano i Sergio Gómez Márquez. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor/a Jordi Rosell i Segura i Mònica Badia i 
Cortada. 
 
 
 
 
Segona.- Moció del Grup Polític Municipal d’ICV-EUiA-E, de rebuig a la nova 
taxa per l’emissió i notificació d’informes d’estrangeria del departament de 
Benestar i Família de la Generalitat de Catalunya. 
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Moció d’ICV-EUiA-E, de 
rebuig taxa emissió i 
notificació informes  
d’estrangeria Generalitat. 

MOCIÓ 
 
... 
 
Atès que el Departament de Benestar i Família de la Generalitat de Catalunya ha 
emès una circular informativa informant d’una nova taxa a aplicar a partir del 31 de 
gener de 2014 per l’emissió i notificació d’informes d’estrangeria en matèries com el 
reagrupament familiar, l’arrelament social o les renovacions a partir de a llei 2/2014, 
de 27 de gener, de mesures fiscals, administratives, financeres i del sector públic 
aprovada per CiU i ERC. 
 
Atès que l’entrada en vigor de noves taxes de la Generalitat per l’emissió d’informes 
d’estrangeria significa una duplicitat de pagaments per un mateix servei a la persona 
interessada, doncs l’Ajuntament de Cornellà també cobra per l’emissió de les 
propostes d’aquest tipus d’informes. 
 
Atès que el preu de la nova taxa és de 35 euros, tret de l’informe d’Arrelament Social, 
que és de 20 euros, quan en l’actualitat els informes d’estrangeria que es sol·liciten a 
l’Ajuntament de Cornellà ja tenen un cost de 51,80€ per a les sol·licituds d’informes 
d’habitatge per reagrupament o renovació i de 22,15€ per a les sol·licituds d’informe 
d’Arrelament Social. 
 
Atès que com a tribut que és, la taxa ha de respectar els principis constitucionals 
d’aplicació al nostre ordenament tributari, recollit en l’art. 31 CE i entre els quals 
sobresurt el principi de capacitat econòmica, al que acompanyen els principis de 
justícia, igualtat i progressivitat. 
 
Atès que la doble imposició d’un únic acte administratiu que pretén impulsar el 
Departament de Benestar i Família es tracta d’una estratègia que podria vulnerar la 
legalitat. Segons la normativa d’estrangeria vigent, el ciutadà interessat està 
sol·licitant un informe únic, independentment dels interessos dels diferents nivells de 
l’Administració Pública a l’hora de la gestió de l’emissió dels informes. 
 
Atès que l’article 55 del Reglament d’Estrangeria (RD 557/2011) estableix que, per 
exemple, els informes d’habitatge per a reagrupament familiar són emesos per 
l’Administració Autonòmica, però que aquesta pot fer la consulta als municipis. Així 
mateix, l’emissió de l’informe es pot delegar als municipis per part de la Comunitat 
Autònoma. En el cas català, el pacte entre el Govern de la Generalitat i la Federació 
de Municipis per a l’emissió dels informes va implicar la intervenció de les dues 
administracions. Els municipis recullen les sol·licituds d’informes i fan les gestions 
necessàries (entrevistes, visites) per a fer una proposta i la Generalitat es limita a 
emetre l’informe i realitzar la seva notificació. 
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Atès que la doble imposició que pretén impulsar el Departament de Benestar i Família 
significa un abús i que les persones immigrades interessades hagin de pagar dues 
taxes per un únic acte i que, a més a més, el procediment establert perjudica el 
ciutadà i no està pensat per a ell, sinó per a la comoditat de l’Administració. 
 
Atès que un percentatge important de sol·licituds d’informes d’habitatge per 
reagrupament familiar i per Arrelament es veuen obligats a sol·licitar més d’un cop 
aquest informe (ja que té un període validesa de 3 mesos des de la seva notificació), 
degut a que per part de Subdelegació finalment els hi deneguen la residencia 
temporal, ja sigui a l’individu o als familiars als que es vol reagrupar. Un fet aquest 
que els caus un enorme greuge a nivell social i econòmic, i que donada la imposició 
d’aquesta nova taxa pot implicar la paralització de sol·licituds per motius merament 
econòmics, tot i complir els criteris d’accés al tràmits marcats per la Llei d’Estrangeria 
en vigor. 
 
Atès que la gran majoria de les persones que demanen informes d’estrangeria, i molt 
especialment els casos d’arrelament social, es troben en situacions d’atur i greu risc 
d’exclusió social. Aquesta doble taxa s’uneix a l’encariment general del cost de la vida 
per l’increment general de serveis bàsics, com el transport públic, els 
subministraments de l’habitatge o la sanitat. 
 
Pe tot això, el grup municipal d’ICV-EUiA proposa els següents: 
 

ACORDS 
 
Primer.- Sol·licitem la retirada de la nova taxa creada pel Departament de Benestar i 
Família que es ve aplicant des del 31 de gener de 2014 per l’emissió i notificació 
d’informes d’estrangeria en matèries com el reagrupament familiar, l’arrelament 
social o les renovacions. 
 
Segon.- Traslladar els presents acords a la Secretaria per a la Immigració del 
Departament de Benestar i Família, a la Conselleria de Benestar i Família i als grups 
parlamentaris del Parlament de Catalunya. 
 

... 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
 
Senyor Arnau Funes Romero, Regidor del Grup Municipal d’ICV-EUiA-E 
 
Be, és una Moció també de fa dies, d’un tema que al final s’ha acabat 
concretant. Crec que tots i totes l’heu pogut llegir. És una Moció que fa 
referència al rebuig a l’aplicació d’una nova taxa per part del Departament de 
Benestar i Família sobre una cosa en la que ja hi ha una taxa municipal, i 
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perquè la gent ens entengui, estem parlant d’una doble Taxa de tot el que té a 
veure amb la tramitació d’informes d’estrangeria que –com sabeu i els que 
esteu a Serveis Socials encara ho sabeu més- és una de les coses que significa 
una bona feina pels serveis tècnics de la casa. I per tant, en aquest moment ja 
té el seu tràmit. 
 
Bàsicament el que demanem és, que això ja té un cost pels ciutadans i 
ciutadanes que demanen informes, i en aquest cas, el que no és acceptable és 
que el departament de Benestar i Família dupliqui la taxa. Ja sabeu que, com 
desprès consta en Acta i en deferència a la gent que no té la Moció davant, 
bàsicament el que estem demanant és que el departament de Benestar i 
Família retiri aquesta Taxa, no perquè no estiguem a favor de les taxes sinó 
que creiem que és un tema en el que ja hi ha una Taxa Municipal i perquè, a 
més, el que significa és que això encareix encara més el tràmit.  
 
En definitiva, el que trobem que està passant és que hi ha famílies que 
renuncien a fer el tràmit perquè els costos de tramitació són cars, i ens 
trobem que compliquen encara més la vida de famílies que estan fent 
processos de regularització a Catalunya i a Cornellà. I per tant el que significa 
és famílies que tornen a estar en la il·legalitat o en la irregularitat, per ser 
estrictes amb els conceptes. 
 
Per tant demanem això, sol·licitar aquesta retirada d’aquesta nova Taxa que 
es va aprovar el 31 de gener per part del departament de Família, i demanar-li 
al departament que s’ho repensi i ho retiri. 
 
Hi ha altres Taxes a posar al mon i creiem que aquesta no havia d’existir. 
Bàsicament això és el que diu la Moció i el que es demana en la nostra Moció.  
 
 
Senyora Mònica Badia i Cortada, Regidora del Grup Municipal de CiU 
 
Tal com ha explicat molt bé el Regidor, entenem perfectament què és el que 
planteja aquesta Moció, és la retirada d’aquesta Taxa que es va aprovar a 
principis d’aquest any i que suposa aquesta doble imposició d’unes Taxes 
sobre uns informes que s’han d’elaborar, dels que hi han diferents modalitats, 
el de reagrupament familiar, l’arrelament social o les renovacions de 
residència temporal. 
 
Està clar, i ha sortit en l’explicació, que la Moció no planteja o no discuteix el 
fet de que s’hagi de cobrar pel servei, està clar. El que sí que mostra és 
justament aquesta duplicitat. 
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Sí que és cert que en el propi plantejament de la Moció es podria haver 
proposat que sigui l’Ajuntament qui no apliqui la Taxa. De fet, hi han 
Ajuntaments de la Comarca que han decidit no aplicar-ne cap i donar el servei 
de forma gratuïta. Això passa al Prat de Llobregat, passa a Abrera, a Martorell, 
a Sant Feliu o Molins de Rei, per dir-ne uns quants d’aquests Ajuntaments. 
 
D’altra banda els Ajuntaments que sí que cobren aquesta Taxa per fer aquests 
diferents informes, veiem que hi ha una gran variació en els imports del preu 
que es cobra. Pot anar dels 93 euros d’Esparraguera, als 60 de Sant Vicenç 
dels Horts o els 26,60 de Sant Boi, aquí al mig estarien encabits els que fan 
referència al nivell de Cornellà. 
 
Nosaltres pensem que l’Ajuntament ha de cobrar pel servei que presta, 
perquè justament és el seu personal el que elabora els informes, el que fa les 
visites als domicilis i, evidentment, qui millor coneix la realitat social. El que 
passa és que la Generalitat també ha de cobrar per la part que fa en relació a 
la competència que té, que en aquest cas és emetre l’informe, notificar-ho a 
la persona interessada i enviar-ne una còpia a la Subdelegació del Govern. 
 
El que no pot ser de cap de les maneres, i això és una cosa que volem deixar 
molt clara, és que el ciutadà hagi de pagar dues Taxes a dues Administracions 
diferents quan està fent una sola sol·licitud per demanar un sol informe. Això 
és inadmissible. Per tant, és una de les coses que s’han de resoldre i més 
tenint en compte que volem una Administració que sigui àgil, que sigui 
eficient, que sigui finestreta única al ciutadà i, per tant, aquí el que ha de 
passar és que les Administracions han de col·laborar entre elles i s’han de 
posar d’acord.  
 
I en aquest punt hi tenen un paper molt important el que són les Entitats 
Municipalistes. La Federació de Municipis de Catalunya i l’Associació Catalana 
de Municipis, han de formar part de tots aquests equips que han estat 
estudiant el que suposen aquestes Taxes per fer l’elaboració d’aquests 
informes. Sabem que hi ha hagut un debat intens, que no s’ha acabat, que ha 
de continuar, i que ha de servir justament per arribar a un acord que ha de 
servir per establir una única taxa pel ciutadà, en que cada Administració ha de 
cobrar per la seva part. 
 
I és per això, amb tota aquesta motivació que hem fet des del nostre Grup, 
que proposem en el redactat d’aquest primer punt mantenir exactament tot 
el que és aquesta primera part. Però hi hauria un afegitó a continuació 
d’aquest paràgraf. El llegeixo tot perquè es vegi el sentit de l’escrit, quedaria: 
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... 
 
Sol·licitem que es retiri la nova taxa creada pel Departament de Benestar i Família 
que es ve aplicant des del 31 de gener de 2014 per l’emissió i notificació d’informes 
d’estrangeria en matèries com el reagrupament familiar, l’arrelament social o les 
renovacions fins que s’estableixin les competències i reglamentacions de com s’han 
de gestionar els informes i que es faci amb els consens de les Entitats Municipalistes i 
la Generalitat de Catalunya. 
 

... 
 
 
Senyor Maximiliano Palacios Palacios, Portaveu del Grup Municipal del PP  
 
La Moció s’ha explicat molt bé, és una qüestió d’una taxa que estan pagant les 
persones que la sol·liciten, els immigrants en aquest cas que sol·liciten 
informes a l’Ajuntament que es qui en realitat els realitza. I no obstant això, la 
taxa la cobra l’Ajuntament per realitzar aquest informe però també a la 
vegada la cobra la Generalitat per emetre l’informe en sí.  
 
Escoltant a Mónica ara a la seva intervenció, al que em sonava era a duplicitat 
en l’Administració, a competències no clarificades i em sona a l’RSAL, que el 
que demana és que es clarifiquin competències i que els ciutadans i 
ciutadanes no paguin més pels serveis. Sí, sí, és clarificar competències de 
l’Administració. Aquí hi ha una Administració que presta un servei i cobra per 
això, i hi ha una altra Administració que simplement emet un informe i també 
cobra per allò.  
 
Això, en la intervenció de la companya de Convergència també ho deia, que 
fins no es clarifiqui a qui li correspon cobra la taxa i realitzar l’informe en si 
mateix, nosaltres, per aquest motiu, ens abstindrem. 
 
 
Senyora Emilia Briones Matamales, Portaveu del Grup Municipal del PSC-PM 
 
Aquesta Moció el que reflexa és que des del 31 de gener d’aquest any la 
Generalitat, una vegada més, ha decidit de forma unilateral imposar una nova 
taxa, com bé ens té acostumats a fer pagar més a la gent. Una taxa que 
representa ingressos nets per la Generalitat, donat que ells només es limiten –
com deia la Mònica- a enviar un e-mail a la Delegació de Govern. I per això en 
teoria, segons tu, s’hauria de crear una taxa. Entenem que no, perquè és des 
d’aquí des de l’Ajuntament des d’on es fa tota la feina. 
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L’Ajuntament de Cornellà ja cobra una taxa per confeccionar els informes de 
reagrupament familiar i de renovació o d’arrelament social, donat que són els 
Serveis Municipals els que fan aquesta feina, com molt bé recollia la Moció. És 
a dir, és l’Ajuntament qui posa els recursos i qui gestiona aquest procediment, 
tant la visita per part de l’arquitecte municipal o tècnic al domicili o 
l’entrevista per tal de conèixer la situació de la persona, perquè des de la 
nostra proximitat som els que millor coneixem la realitat social. Per tant, 
creiem que la Generalitat, si no fa res, doncs no ha de cobrar res. 
 
A més s’ha de tenir en compte que es tracta d’una doble imposició, donat que 
per un únic informe, des de que s’ha creat la taxa aquesta ara el ciutadà té un 
informe però paga dues taxes. Per tot això, rebutgem aquesta nova taxa 
creada pel Departament de Benestar i Família i, per tant, estem a favor 
d’aquesta Moció. 
 
 
Senyor Arnau Funes Romero, Regidor del Grup Municipal d’ICV-EUiA-E 
 
A veure. Dos elements que crec que val la pena que siguem conscients i que 
no he dit a l’exposició, perquè crec que un dels objectius que ha de tenir 
aquest Portaveu avui és intentar que tots ens voteu la Moció. I per tant, 
intentar que tots hi estiguem d’acord i aprovar la Moció. 
 
És coneguda pels i per les veteranes d’aquest Ple la nostra oposició a aquesta 
taxa, en el seu moment a la taxa municipal, no ja la de la Generalitat sinó la 
municipal. Nosaltres creiem que no era necessària aquesta taxa i hem fet 
al·legacions en el seu moment a les Ordenances en relació a això. Tot i això, ja 
hem parlat varies vegades i ens heu convençut que hi han unes despeses de 
l’Ajuntament i aquestes despeses s’han de reingressar i també que hi ha una 
casuística diversa, i per això nosaltres sempre hem defensat una certa 
progressivitat. Interpreto que, en la mesura de les possibilitats, el 
departament d’Acció Social serà sensible quan hi ha gent que no pot pagar ni 
aquesta taxa i necessita l’informe. 
 
Entenem que ja hi ha un criteri professional al darrere, no hem insistit i per 
tant ens hem centrat en què ja que tenim aquesta taxa, que no és petita per 
nosaltres, que és una taxa suficient, no incrementar les despeses per les 
famílies amb una nova taxa.  
 
En aquest sentit, segon afegit que no hem fet al seu moment. Aquesta taxa 
s’ha aplicat sense acord amb les Entitats Municipalistes. El més lògic és que 
hagués hagut un acord previ i per nosaltres no sobra l’esmena que fa 
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Convergència, si no l’hem entès malament. Suposo que a la resta de Grups 
tampoc li sobra. Bé, quan ens posem d’acord amb la Generalitat, ja ens 
posarem d’acord, però mentre ens posem d’acord no apliquem la taxa. Per 
tant, que no s’apliqui la taxa fins no hi hagi un consens. 
 
Això ens ha passat amb molts acords en aquest Ple, portem acords de coses 
que diem: “escolti’m vostè, abans d’aplicar, parli amb els Ajuntaments a veure 
què fem”. No estem en contra d’aplicar un cert criteri raonable d’això, però la 
conclusió serà la mateixa, qui fa la feina són els Ajuntaments i qui hem de 
tenir recursos som els Ajuntaments. És més, jo afegiria que això el que posarà 
a sobre la taula –ja ho dic, eh- evidenciarà que els serveis municipals estem 
sent i hem fet durant molts anys moltes més coses de les que podíem, i, per 
matisar encara més, moltes més coses de les que la Generalitat ens pagava, 
perquè la Generalitat ens pagava per fer unes feines i havíem de fer moltes 
més, entre d’altres, fer una part d’aquests informes d’arrelament que no ens 
els pagava ningú. 
 
I val la pena que també ho diguem. Per tant, no tenim res en contra de 
l’esmena –si l’he entès correctament- que diu que, bé, s’obri aquest espai de 
debat amb les Entitats Municipalistes i, en la mesura de les possibilitats, 
s’estudiï com es regula això. Però això és “sine die”. No veig possibilitat de 
que això funcioni. En tot cas, l’important és sol·licitar a la Generalitat que 
retiri aquesta taxa, que és un cost per les famílies. 
 
 
 
Senyora Mònica Badia i Cortada, Regidora del Grup Municipal de CiU 
 
Dir que amb aquesta admissió d’aquest afegitó per part del Grup d’Iniciativa i 
això, nosaltres votarem a favor. 
 
 
 
Després d’això la moció queda redactada en els termes següents: 
 
... 
 
Atès que el Departament de Benestar i Família de la Generalitat de Catalunya ha 
emès una circular informativa informant d’una nova taxa a aplicar a partir del 31 de 
gener de 2014 per l’emissió i notificació d’informes d’estrangeria en matèries com el 
reagrupament familiar, l’arrelament social o les renovacions a partir de a llei 2/2014, 
de 27 de gener, de mesures fiscals, administratives, financeres i del sector públic 
aprovada per CiU i ERC. 
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Atès que l’entrada en vigor de noves taxes de la Generalitat per l’emissió d’informes 
d’estrangeria significa una duplicitat de pagaments per un mateix servei a la persona 
interessada, doncs l’Ajuntament de Cornellà també cobra per l’emissió de les 
propostes d’aquest tipus d’informes. 
 
Atès que el preu de la nova taxa és de 35 euros, tret de l’informe d’Arrelament Social, 
que és de 20 euros, quan en l’actualitat els informes d’estrangeria que es sol·liciten a 
l’Ajuntament de Cornellà ja tenen un cost de 51,80€ per a les sol·licituds d’informes 
d’habitatge per reagrupament o renovació i de 22,15€ per a les sol·licituds d’informe 
d’Arrelament Social. 
 
Atès que com a tribut que és, la taxa ha de respectar els principis constitucionals 
d’aplicació al nostre ordenament tributari, recollit en l’art. 31 CE i entre els quals 
sobresurt el principi de capacitat econòmica, al que acompanyen els principis de 
justícia, igualtat i progressivitat. 
 
Atès que la doble imposició d’un únic acte administratiu que pretén impulsar el 
Departament de Benestar i Família es tracta d’una estratègia que podria vulnerar la 
legalitat. Segons la normativa d’estrangeria vigent, el ciutadà interessat està 
sol·licitant un informe únic, independentment dels interessos dels diferents nivells de 
l’Administració Pública a l’hora de la gestió de l’emissió dels informes. 
 
Atès que l’article 55 del Reglament d’Estrangeria (RD 557/2011) estableix que, per 
exemple, els informes d’habitatge per a reagrupament familiar són emesos per 
l’Administració Autonòmica, però que aquesta pot fer la consulta als municipis. Així 
mateix, l’emissió de l’informe es pot delegar als municipis per part de la Comunitat 
Autònoma. En el cas català, el pacte entre el Govern de la Generalitat i la Federació 
de Municipis per a l’emissió dels informes va implicar la intervenció de les dues 
administracions. Els municipis recullen les sol·licituds d’informes i fan les gestions 
necessàries (entrevistes, visites) per a fer una proposta i la Generalitat es limita a 
emetre l’informe i realitzar la seva notificació. 
 
Atès que la doble imposició que pretén impulsar el Departament de Benestar i Família 
significa un abús i que les persones immigrades interessades hagin de pagar dues 
taxes per un únic acte i que, a més a més, el procediment establert perjudica el 
ciutadà i no està pensat per a ell, sinó per a la comoditat de l’Administració. 
 
Atès que un percentatge important de sol·licituds d’informes d’habitatge per 
reagrupament familiar i per Arrelament es veuen obligats a sol·licitar més d’un cop 
aquest informe (ja que té un període validesa de 3 mesos des de la seva notificació), 
degut a que per part de Subdelegació finalment els hi deneguen la residencia 
temporal, ja sigui a l’individu o als familiars als que es vol reagrupar. Un fet aquest 
que els caus un enorme greuge a nivell social i econòmic, i que donada la imposició 
d’aquesta nova taxa pot implicar la paralització de sol·licituds per motius merament 
econòmics, tot i complir els criteris d’accés al tràmits marcats per la Llei d’Estrangeria 
en vigor. 
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Atès que la gran majoria de les persones que demanen informes d’estrangeria, i molt 
especialment els casos d’arrelament social, es troben en situacions d’atur i greu risc 
d’exclusió social. Aquesta doble taxa s’uneix a l’encariment general del cost de la vida 
per l’increment general de serveis bàsics, com el transport públic, els 
subministraments de l’habitatge o la sanitat. 
 
Pe tot això, el grup municipal d’ICV-EUiA proposa els següent: 
 

ACORDS 
 
Primer.- Sol·licitem que es retiri la nova taxa creada pel Departament de Benestar i 
Família que es ve aplicant des del 31 de gener de 2014 per l’emissió i notificació 
d’informes d’estrangeria en matèries com el reagrupament familiar, l’arrelament 
social o les renovacions fins que s’estableixin les competències i reglamentacions de 
com s’han de gestionar els informes i que es faci amb el consens de les Entitats 
Municipalistes i la Generalitat de Catalunya. 
 
Segon.- Traslladar els presents acords a la Secretaria per a la Immigració del 
Departament de Benestar i Família, a la Conselleria de Benestar i Família i als grups 
parlamentaris del Parlament de Catalunya. 
 

... 
 
 
 
VOTACIÓ 
 
Sotmesa a votació la Moció esmenada és aprovada per majoria absoluta dels 
assistents. 
 

Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyors/es Maximiliano Palacios Palacios, Manuel 
Jesús Casado Ruiz, Luis García Ruiz, Elisabeth Morales Sánchez i Maria Isabel 
Pérez Espinosa. 
 

Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Emilia Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Ana 
Pilar Fernández Masía, Sergio Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio 
García Pérez, Antonio Martínez Flor, Nelia Martínez Gallardo, Aurora Mendo 
Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana 
Piñero Romera. 
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Grup Municipal d’ICV-EUiA-E,senyors/es Arnau Funes Romero, Anna 
Caminals Lecha, Elisa Corral Lozano i Sergio Gómez Márquez. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor/a Jordi Rosell i Segura i Mònica Badia i 
Cortada. 
 
 
 
Tercer.- Precs i preguntes 

Precs i preguntes. 
Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
 
Per part del senyor Jordi Rosell i Segura, Portaveu del Grup Municipal de 
CiU, s’ha presentat la present pregunta: 
 
... 
 
Que quan tot just fa un any de la posada en funcionament del programa “A prop teu” 
(maig-juny de 2013), i que durant aquest període, el Govern Municipal en cap cas ha 
fet esment ni ha explicat els resultats del funcionament d’aquest programa. 
 
Que davant l’opacitat en el seu funcionament, i la manca d’informació en un 
programa definit com un projecte innovador que pretén proporcionar una via de 
comunicació entre els ciutadans i l’Ajuntament, amb l’objectiu que aquests 
comuniquin qualsevol incidència, queixa, i proposta al Consistori, formulem la 
següent: 
 

PREGUNTA 
 
Primer.- S’ha aconseguit l’objectiu proposat? Quin ús es preveia que se’n faria i quin 
se n’ha fet? 
 
Segona.- Quin ha estat el nombre d’incidències, queixes i propostes durant aquest 
primer any total i desglossat (número d’incidències i la seva temàtica, número de 
queixes i la seva temàtica, número de propostes i el seu àmbit, en les 31 zones de la 
ciutat que comprèn el programa)? 
 
Tercera.- Han fet algun tipus d’enquesta valorativa sobre el servei? La poden 
facilitar? 
 
Quart.- Des del nostre grup municipal, creiem convenient que s’informi als grups 
municipals com ha funcionat el primer any i el que queda pendent per fer i ens 
agradaria que facilitessin les dades als grups polítics municipals. Tenen pensat fer-ho? 
 

... 
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Senyor Maximiliano Palacios Palacios, Portaveu del Grup Municipal del PP  
 
Tenim una pregunta i un prec. La pregunta ve per la preocupació que ens han 
manifestat alguns veïns referent a un local de la carretera d’Esplugues, núm. 
6, que porta un rètol de ACCSM. En referència a això la pregunta seria: Si 
l’Ajuntament coneix l’activitat desenvolupada en aquest local. El local té 
llicència d’activitat o és un local pertanyent a una associació?. I, en cas de que 
pertanyi a alguna associació, l’objecte d’aquesta associació i les activitats que 
desenvolupa. Si està donada d’alta al Registre d’Entitats i Associacions de 
l’Ajuntament. Si l’Ajuntament té constància de si està registrada al 
Departament de Justícia de la Generalitat de Catalunya i si l’Ajuntament ha 
concedit subvencions a ACCSM. 
 
I el prec és en base a la jornada electoral d’aquest passat 25 de maig. 
Començaré llegint dos articles de la Llei Orgànica 5/85, que és la Llei de Règim 
Electoral General. L’article 93 diu que; “Ni als locals de les seccions ni en les 
immediacions dels mateixos es podrà realitzar propaganda electoral de cap 
gènere. Tampoc es podran formar grups susceptibles d’entorpir, de qualsevol 
manera que sigui, l’accés als locals, ni s’admetrà la presència en les 
proximitats de qui o quins puguin dificultar o coaccionar el lliure exercici del 
dret de vot. El President de la Mesa prendrà en aquest respecte totes les 
mesures que estimi convenients”. 
 
I l’article 95, en el seu apartat 4, diu, “L’escrutini es realitza extraient el 
President, un a un, els sobres de l’urna corresponent i llegint en alta veu la 
denominació de la candidatura o, en el seu cas, el nom dels candidats votats. 
El President posarà de manifest cada papereta una vegada llegida als vocals, 
interventors i apoderats”. 
 
Llavors, a la vista del que va succeir en aquest passat 25 de maig, durant el 
qual el personal que estava als col·legis representant de l’Ajuntament, en 
alguns casos, van manifestar no estar al corrent del que acabem de llegir 
referent a l’escrutini i que diu la Llei de Règim Electoral General. I ja que 
aquest desconeixement de la Llei Electoral el que va provocar són o van ser en 
aquest cas, dubtes dels Presidents i dels Vocals de les Meses i els va portar a 
actuar en inobservança en alguns casos de la Llei malgrat, inclús, les repetides 
indicacions i reclamacions que els apoderats del Partit Popular els van 
transmetre. 
 
Aquest mateix desconeixement de la Llei Electoral es va posar en evidència 
davant de les reclamacions sobre l’existència de pancartes dintre d’alguns 
col·legis electorals, amb clars missatges de propaganda política. Assumptes 
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sobres els quals res es va fer perquè els citats funcionaris, bé, personal que 
havia posat l’Ajuntament a disposició dels col·legis, van decidir que aquestes 
pancartes podien estar ja que, segons ells, estaven abans del dia electoral al 
col·legi. I encara que contenien missatges clars contra la política del Govern 
de la Generalitat i del Govern Central, per a ells no tenien res a veure. 
 
Per tot això, preguem que en futures jornades electorals s’informi i es formi 
adequadament al personal designat per l’Administració per estar als col·legis 
electorals sobre el contingut de la Llei del Règim Electoral General, i que 
davant cap dubte, per evitar entrar en polèmiques amb apoderats i 
interventors designats pels Partits Polítics, es consulti a la Junta Electoral per 
permetre que es compleixi la Llei i que es respectin els drets dels apoderats i 
interventors designats per totes les forces polítiques. 
 
 
 
I no havent-hi més assumptes a tractar, s’aixeca la sessió a indicació de la 
Presidència, quan són les dinou hores i quaranta-cinc minuts, de la qual 
s’estén la present acta, que és signada per l’Alcalde-President, juntament amb 
mi, la Secretària General, que ho certifico. 
 
 


